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U tijeku su isporuke Europskih i Nacionalnih 
iskaznica te Europskih parkirališnih karata 
za osobe s invaliditetom temeljem Zakona 
o povlasticama u prometu i uspostavljenog 
kompleksnog IT sustava. Isto se provodi u 
sklopu EU projekta MOSI - Unaprjeđenje 
sustava korištenja prava osoba s inva-
liditetom u području mobilnosti, čiji je 
korisnik Ministarstvo mora, prometa i infra-
strukture, a AKD partner. Hrvatska je prva 
država članica EU-a koja uvodi Europsku 
iskaznicu za osobe s invaliditetom izvan 
pilot projekta. Donosimo vam pet ključnih 
prednosti koje trebate znati o projektu.

1. POVEĆAN BROJ KORISNIKA PRAVA
Zakoni koji su propisivali povlastice u pro-
metu datiraju otprije 20-ak godina, a broj 
osoba s invaliditetom se u proteklim godi-
nama znatno povećavao. Zato je jasno kako 
brojni potencijalni korisnici nisu bili upo-
znati s regulativom, a za svako pravo je 
postojao zasebni proces koji mnogi zbog 
ograničenja nisu mogli provesti. 

2. JEDNOSTAVNOST PROCESA ZA 
KORISNIKA PRAVA
Prvo izdavanje odvija se po službenoj duž-
nosti! Dodjela prava se odvijaju u pot-

punosti digitalnim 
putem, bez podnoše-
nja zahtjeva i obila-
ženja šaltera. Podaci 
o invaliditetu provje-
ravaju se u Registru 
osoba s invaliditetom 
(ROI), a podaci o pre-
bivalištu i fotografija 
dohvaćaju se iz nad-
ležnih registara MUP-
a. Iz navedenog razlo-
ga korisnike upuću-
jemo da kontaktiraju 
ROI kako bi provjerili 
jesu li im upisana sva 
vještačenja (uku-

pno tjelesno oštećenje, tjelesno oštećenje 
donjih ekstremiteta, stupanj funkcionalnog 
oštećenja…), kontaktom na e-adresu invali-
ditet@hzjz.hr. 

Pravo na izdavanje isprava ostvaruju OSI 
prema kriterijima iz Zakona, a isprave će im 
biti poslane na adresu prebivališta u RH.

3. JEDNA ISPRAVA ZAMJENJUJE VIŠE 
POSTOJEĆIH
Za svako od prava koja su regulira-
na Zakonom o povlasticama u prometu 
i Zakonom koji regulira linijski pomorski 
promet osobe su morale podnositi zahtjev 
(jednom ili više puta) i shodno ishodu dobi-
vale su rješenja, iskaznice, kartice, potvr-
de… Sada će na jednom mediju biti vidljivo 
koje pravo osoba s invaliditetom ostvaruje, 
a pružatelji usluga isto će provjeravati u 
središnjem sustavu.

4. NOVE ISPRAVE USKLAĐENE S EU 
REGULATIVOM
Trenutno je na EU razini usuglašavanje o 
Direktivi o uspostavi Europske iskaznice 
i Europske parkirališne karte za osobe s 
invaliditetom. RH je aktivno sudjelovala u 

predlaganju određenih 
rješenja te su ona i pri-
hvaćena tijekom raspra-
ve, a sve smjernice su 
provedene u nacional-
nom zakonodavstvu. 

5. KORISNICI MOGU OSTVARIVATI 
POGODNOSTI IZVAN RH
Prema prijedlogu Direktive, nositelji će 
moći ostvarivati pogodnosti i izvan vlastite 
države. Cilj direktive jest da se pri kratko-
trajnim putovanjima OSI olakša mobilnost 
te da se uspostavi dobrovoljni sustav u 
kojem će pružatelji usluga iz djela prometa, 
kulture, sporta i turizma pružati poseb-
ne pogodnosti svim nositeljima iskaznice. 
Dakle, osobe s invaliditetom će pri posjeti 
nekoj od zemalja EU, sukladno njihovom 
zakonodavstvu, moći ostvariti određena 
prava i pogodnosti, a Europska parkirališna 
karta ovom će Direktivom postati jedinstve-
na za cijelo područje EU-a.

PET KLJUČNIH PREDNOSTI NOVIH ISPRAVA 
ZA OSOBE S INVALIDITETOM

Nacionalnom iskaznicom za OSI ostvaruju 
se povlastice u četiri područja - željeznič-
kom i pomorskom putničkom prijevozu, pri 
korištenju autocesta i uporabi javnih cesta. 
Postojeći već izdani dokumenti, rješenja 
te parkirališne karte vrijede do 15. svibnja 
2024. Projekt MOSI je financiran u sklopu 
Nacionalnog plana oporavka i otpornosti. 



 

RIJEČ UREDNIKA

„SUPERIZBORNA GODINA“
Nismo se još dobro oporavili niti od Nove godine, a već smo duboko zaga-
zili u prestupnu 2024. godinu. Kalendarski, uskoro će i proljeće, premda je 
faktički već stiglo. Osim nešto hladnoće i snijega u siječnju, cijela veljača 
je itekako proljetna. Neće to, vjerojatno, biti dobro za poljoprivredu, 
međutim pogodovalo je to građevincima koji su nesmetano mogli obavljati 
radove. Doduše, jedino za naš rotor, navodno, nisu radile asfaltne baze, 
premda su druge, koliko vidim, radile. Valjda smo „pegule“ pa jedino naša 
baza ne radi? No, uskoro će i to biti gotovo. 

Na političkom planu za sada bilježimo samo globalne događaje, s izuzet-
kom prebrajanja u redovima dugoselskog HSP-a, koje je, najvjerojatnije, u 
funkciji najavljenih parlamentarnih izbora. Na državnoj razini aktivni su i 
sindikati koji, unatoč fantastičnoj statistici o rastu hrvatskog gospodarstva,  
pokušavaju ostvariti rast plaća, manje ili više uspješno, te uhvatiti ritam sa 
sve većim rastom troškova života.

Na onoj najširoj – svjetskoj razini stvari nisu predobre. Lani smo imali jedan 
rat, onaj ukrajinski, a sad imamo i onaj u Palestini, a sve se više priča i da 
bi na brdovitom Balkanu uskoro moglo početi zveckanje s oružjem. Zato 
će i naši mladi ponovo morati u vojsku, a to nije dobar znak. Osim toga 
ovu godinu nazivaju „superizbornom godinom“ jer se izbori održavaju u 
velikom broju značajnih država: Europskoj uniji,  SAD-u, Rusiji, Indiji, Ujed-
injenom Kraljevstvu… Na izbore će izaći četiri milijarde birača!  Očekuje 
neizvjesnost koja može utjecati na cijeli svijet. Mi u Hrvatskoj izaći ćemo na 
čak troje izbore: za Europalament, na parlamentarne i na predsjedničke!

Unatoč tome globalnom iščekivanju te pored nastavka izgradnje infras-
trukture i najave novih projekata, naše lokalne zajednice održale su i niz 
manitestacija, od Vincekova, preko Noći muzeja, do održavanja Fašnika i 
proslave Valentinova, kao u dobra stara vremena.

O svemu tome, kao i o mnogočemu drugome, možete čitati u ovom broju 
Dugoselske kronike!

Nenad Haleuš Mali 
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Gradonačelnik Nenad Panian je ugodno izne-
nadio tri djelatnice koje su od osnutka prvot-
no bivše Općine Dugo Selo, a danas Grada 
Dugo Selo punih trideset godina zaposlenice 
sadašnje Gradske uprave. Naime, 1. veljače 
1994. godine s radom je započela lokalna 
samouprava Dugo Selo, današnja Gradska 

M inistarstvo regionalnoga razvoja i 
fondova Europske unije donijelo 
je, a Vlada Republike Hrvatske na 

prošlotjednoj sjednici usvojila odluku o raz-
vrstavanju jedinica lokalne i područne (regi-
onalne) samouprave prema stupnju razvi-
jenosti. Zagrebačka županija kao i u pret-
hodnom razvrstavanju iz 2018. godine nalazi 
se u najvišoj 4. skupini zajedno s Gradom 
Zagrebom, Dubrovačko-neretvanskom 
Istarskom i Zadarskom županijom. 
U skupinu najrazvijenijih jedinica lokalne 
samouprave koje se prema vrijednosti indek-
sa nalaze u prvoj četvrtini iznadprosječno ran-
giranih jedinica lokalne samouprave ušlo je i 
Dugo Selo, koje je do sada bilo u sedmoj sku-
pini, a od gradova Zagrebačke županije među 
najrazvijenijim su Velika Gorica, Zaprešić, 
Sveta Nedjelja i Samobor. Naravno u toj sku-
pini najrazvijenijih nalazi se i grad Zagreb. 
Kao i do sada Rugvica se nalazi u 5. skupini, 
odnosno u zadnjoj četvrtini iznadprosječno 
rangiranih jedinica lokalne samouprave, isto 
kao i Općina Brckovljani, koja je do sada bila 
u 4. skupini.
Indeks razvijenosti donosi se prema slje-
dećim pokazateljima: stopi nezaposle-
nosti, dohotku po stanovniku, proračun-
skim prihodima jedinica lokalne, odnosno 
područne (regionalne) samouprave po sta-
novniku, općem kretanju stanovništva, 
stopi obrazovanosti te indeksu starenja. 
Ministar regionalnoga razvoja i fondo-

va Europske unije Šime Erlić istaknuo 
je da, u odnosu na indeks iz 2018. godi-
ne, svi gradovi i općine bilježe rast u 
promatranom razdoblju po svim ključ-
nim socio-ekonomskim pokazateljima. 
“Razlike između najrazvijenijih gradova i opći-
na te onih najmanje razvijenih smanjuju se, 
uz istovremeni rast broja iznadprosječnih 
i smanjenje broja ispodprosječnih jedinica 
lokalne samouprave. To ukazuje na to da 
Vladina kontinuirana briga i poticanje ulaga-
nja u svim dijelovima Hrvatske daju učinko-
vite rezultate, što znači da je pravac regio-
nalnih politika dobar i da nastavljamo dalje 
raditi u istom smjeru”, naglasio je ministar. 
 
U odnosu na indeks razvijenosti iz 2018., 
kada je u Hrvatskoj bilo 304 jedinice lokal-
ne samouprave koje su bile ispodprosječno 
razvijene, te 252 koje su bile iznadprosječno 
razvijene, prema novim indeksima razvije-
nosti 287 jedinica lokalne samouprave ima 
indeks ispodprosječne razvijenosti, dok njih 
269 ima indeks iznadprosječne razvijenosti. U 
odnosu na 2018. godinu, danas imamo 17 više 
iznadprosječno razvijenih gradova i općina.
Kompletnu novu listu jedinica lokalne i regio-
nalne razvijenosti u Hrvatskoj možete vidjeti 
na poveznici, a prezentaciju možete pogledati  
https://vlada.gov.hr/UserDocsImages//2016/
Sjednice/2024/Sije%C4%8Danj/276%20
s j e d n i c a % 2 0 V R H // 276 % 2 0 - % 2 0 4 % 2 0
Prezentacija.pdf

DUGO SELO U NAJRAZVIJENIJIM 
JEDINICAMA LOKALNE SAMOUPRAVE

Braniteljske 
udruge Grada 

Dugog Sela 
dobile prostor na 

korištenje

Predstavnici udruga branitelja Grada 
Dugog Sela, Udruga hrvatskih vojnih inva-
lida Domovinskog rata Dugo Selo, Udruga 
Hrvatski vitezovi – ratni veterani 1991″ Dugo 
Selo i Udruga ratnih veterana Domovinskog 
rata “Crne Mambe”, s gradonačelnikom 
Grada Dugog Sela Nenadom Panianom, pot-
pisali su ugovor o korištenju prostora u Ulici 
biskupa Augustina Kažotića, nekadašnjem 
atomskom skloništu.
„Riješili smo malo dužu sagu oko skloništa na 
zadovoljstvo svih sudionika. Sada krećemo 
dalje, slijedi nam uređenje prostora koji će 
vjerujem biti na korist svim braniteljima i 
onima koji će ga koristiti na dobrobit naših 
građana“, naglasio je gradonačelnik Nenad 
Panian.
U ime potpisnika zahvalio se Damir Mesić, 
predsjednik udruge Hrvatski vitezovi – ratni 
veterani 1991.
„Hvala Gradu što nam je taj prostor ustupio 
na korištenje. Mi kao udruge posjedujemo 
određenu opremu koju smo dugi niz godina 
skupljali za provođenje svojih programa, kao 
i za pomoć drugim udrugama. Taj prostor 
će imati dvije namjene. Uz skladišni prostor, 
tamo će biti i zajednički prostor za sport i 
rekreaciju te rehabilitaciju za sve naše brani-
telje“, poručio je Mesić.

Gradu Dugom Selu iz Nacionalnog plana 
oporavka i otpornosti dodijeljena su 
bespovratna sredstava za gradnju novog 
vrtića u Ulici Klanjec u iznosu od 764.484,00 
EUR, priopćava Grad Dugo Selo.
To je drugi, potpuno novi vrtić koji se gradi, 
dok se treći obnavlja i proširuje. Do sad 
je Grad Dugo Selo za gradnju vrtića iz EU 
fondova dobio 1.490.743,21 eura za izgradnju 
vrtića. Ovo je samo jedan korak u nastojanjima 
Gradske uprave da svako dijete u Gradu 
Dugom Selu ima mjesto u vrtiću i putu da naši 

vrtići budu centri izvrsnosti prepoznatih po 
kvaliteti programa, standarda boravka djece 
i rada zaposlenika, ističu iz Grada Dugog Sela.

30 godina od 
osnutka lokalne 

samouprave 
Dugo Selo

uprava uz koju su od prvog dana vezane 
Marica Knezić, Jasna Babić, Vesna Vučko i te 
Ivanka Ivaniček, koje su još uvijek djelatnice 
Grada.
-Skromnim poklonom odlučili smo ih prisjetiti 
na tih 30 godina rada u Gradskoj upravi Grada 
Dugog Sela, koji je u posljednje vrijeme jako 
zahtjevan. Zahvaljujem im se na tome što 
redovito izvršavaju sve svoje zadaće i što su 
ostale ovdje s nama bez obzira na sve promje-
ne- naglasio je gradonačelnik Nenad Panian.

Marica Knezić, koja je zadužena za gradske 
financije prisjetila se rada, u kojem su se 
mijenjale političke strukture, a napredak, kao 
i financije Grada napredovale iz godine u 
godinu.
-Dok je sve u dogovoru onda je dobro raditi 
sa svima. Brojke su neumoljive, kao i zakonski 
propisi, tako da sve treba biti usuglašeno- 
istaknula je gospođa Knezić, koja je uz lokalnu 
samoupravu vezana od 1984. godine. (IĐ)

GRAD DUGO SELO DOBIO 764.484 EURA ZA 
GRADNJU JOŠ JEDNOG VRTIĆA
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Grad Dugo Selo iz svog proračuna izdvaja 
sredstva za 22 pomoćnika u nastavi u ško-
lama na dugoselskom području, radi se o 
neoporezivom dodatku od 60 eura neto 
mjesečno. 
To Grad svrstava na sam vrh po visini nave-
dene naknade u odnosu na ostale gradove 
Zagrebačke županije i samu Zagrebačku župa-
niju.
Tim povodom danas su se sastali gradonačel-
nik Nenad Panian sa suradnicima i predstav-
nica pomoćnika u nastavi iz dugoselskih škola 
Renata Dragičević.
„Od 1.siječnja ove godine Grad je povećao 
naknadu za rad 22 pomoćnika u nastavi. 
Oni su važna karika u današnje doba kad sva 
djeca imaju mogućnosti sudjelovati u nastavi 
bez obzira na poteškoće koje imaju. Asistenti 
pomažu i učenicima, učite i nastavnicima u 
radu kako bi tu djecu socijalizirali u cjeloku-
pan sustav. Zagrebačka županija im pomaže 
s 5,81 eura bruto po satu. Uvidjeli smo kako 
je to malo za sav trud koji oni ulažu i mi smo 
odlučili povećati cifru na 60 eura neoporezi-
vo mjesečno kako bismo im pomogli u tom 
teškom i odgovornom poslu kojim pomažu i 

cijeloj strukturi društvenih djelatnosti i da sva 
djeca imaju pravo na jedan mir život, da se 
osjećaju sigurno, bez bullyinga. Bitna je volja 
da svi surađujemo, uz logopedske tretmane, 
stipendije, povećanje kapaciteta u vrtićima, 
sve ono što možemo izdvojiti iz gradskog 
proračuna“, rekao je gradonačelnik Nenad 
Panian.
Asistenti u nastavi rade u dugoselskim osnov-
nim te u Srednjoj školi s 24 djece.
„Zahvaljujemo što je Grad prepoznao naš sta-
tus i naš rad koji je zahtjevan i iziskuje veliko 
strpljenje. Uključuje pomoć u učenju, pomoć 
u uključivanje djeteta u razrednu zajednicu“, 
zahvalila je predstavnica pomoćnika u nastavi 
Renata Dragičević na ovoj financijskoj potpori 
i, ponajviše, valorizaciji njihova truda.

Povećana naknada za asistente u 
nastavi na 60 eura mjesečno

Povodom nadolazećeg Uskrsa 2024. 
godine, Grad Dugo Selo donio je 
odluku kojom će pružiti podršku svojim 
građanima u obliku jednokratne novčane 
pomoći. Ova inicijativa je dio nastojanja 
da se pruži podrška građanima tijekom 
blagdana. Prema Odluci, Grad će isplatiti 
jednokratnu novčanu pomoć u iznosu 
od 50,00 eura sljedećim skupinama 
građana: umirovljenicima čije mirovine 
ne prelaze iznos od 450,00 eura za 
siječanj 2024. godine, korisnicima 
zajamčene minimalne naknade, osobne 
invalidnine te doplatka za pomoć i njegu 
iz sustava socijalne skrbi te korisnicima 
nacionalne naknade prema Zakonu o 
nacionalnoj naknadi za starije osobe.
Ova inicijativa ima za cilj pružiti podršku 
ranjivijim skupinama građana kako bi, 
slijedeći tradiciju i običaje primjereno 
proveli blagdanske dane.
Isplata “uskrsnice” će se obaviti do 
20. ožujka 2024. godine na račune 
umirovljenika i korisnika, na temelju 
dostavljene evidencije Hrvatskog zavoda 
za mirovinsko osiguranje. Umirovljenici 
i korisnici koji nemaju otvoren račun 
u poslovnoj banci ili ga nisu dostavili 
nadležnim službama, novčana pomoć 
će im biti isplaćena u gotovini prema 
rasporedu koji će naknadno biti 
objavljen.
Prilikom isplate u gotovini, umirovljenici 
su dužni predočiti osobnu iskaznicu i 
dokaz o neto iznosu isplaćene mirovine 
za siječanj 2024. godine, dok su korisnici 
prava na nacionalnu naknadu dužni 
priložiti i dokaz o pravu na nacionalnu 
naknadu za isti mjesec.
Ova inicijativa Grada Dugog Sela samo je 
jedan korak u pružanju podrške socijalno 
ugroženim građanima, osiguravajući da 
nitko ne bude zaboravljen i pružajući 
potrebnu materijalnu podršku u teškim 
vremenima. Upravo zbog toga je Grad 
Dugo Selo podigao iznos „uskrsnice“ s 
ranijih 40 EUR na trenutnih 50 EUR te 
prateći stanje u našem gradu, trudimo 
se povećati i opseg osoba kojima se 
isplaćuju prigodni novčani darovi tijekom 
blagdana, priopćavaju iz gradske uprave.

Grad Dugo Selo 
i ove godine 

daje „uskrsnicu“ 
umirovljenicima, 

korisnicima zajamčene 
minimalne naknade, 
osobne invalidnine 

te doplatka 
na pomoć i njegu

Grad Dugo Selo objavio je novi natječaj za 
dodjelu bespovratnih sredstava s ciljem 
subvencioniranja obnove pročelja posto-
jećih stambenih i stambeno-poslovnih 
objekata na svom području. Ovaj poziv 
pruža priliku vlasnicima ili suvlasnici-
ma građevina da unaprijede energetsku 
učinkovitost svojih domova ili poslovnih 
prostora, uz financijsku podršku Grada.
Područje obuhvata natječaja su postoje-
će građevine, izgrađene sukladno zako-
nima o gradnji, koje nisu novogradnja, 
niti se nalaze u vlasništvu pravnih osoba. 
Također, građevine kojima je u tijeku 
postupak legalizacije nisu obuhvaćene 
ovim natječajem.
Prihvatljivi korisnici subvencije su fizičke 
osobe vlasnici ili suvlasnici postojećih 
građevina na području Grada Dugog Sela, 
pod uvjetom da nisu već ostvarili sličnu 
subvenciju iz drugih izvora javne vlasti ili 
Europske unije. Subvencionirani troškovi 
odnose se na nabavu i ugradnju materija-
la te izradu glavnog projekta energetske 
obnove pročelja.
Maksimalni iznos subvencije po projektu 
iznosi 6.600,00 EUR, uključujući subven-
ciju za izradu glavnog projekta. Postotak 
uštede toplinske energije određuje se na 
temelju elaborata racionalne uporabe 

energije i toplinske zaštite koji čini dio 
glavnog projekta, a uvjet za ostvarivanje 
subvencije je postotak uštede toplinske 
energije od najmanje 20 %.
Proces dodjele subvencija odvijat će se 
prema redoslijedu zaprimanja prijava, 
sve do iskorištenja raspoloživih sredsta-
va. Građani su dužni podnijeti potpunu 
dokumentaciju koja uključuje zahtjev za 
sufinanciranjem obnove, osobnu iskazni-
cu, izvadak iz zemljišne knjige, te potpisa-
ne izjave suvlasnika i prijavitelja.
Grad Dugo Selo osigurao je 20.000,00 
EUR za ovaj natječaj u Proračunu za 
2024. godinu, a dodatne informacije i 
upiti mogu se dobiti u Upravnom odjelu 
za prostorno uređenje, zaštitu okoliša, 
komunalno i stambeno gospodarstvo.
Rok za podnošenje prijava započinje od 
dana objave natječaja i traje sve do 
iskorištenja sredstava ili do isteka 2024. 
godine. Svi zainteresirani pozvani su da 
se obrate Gradu Dugom Selu radi detalj-
nih informacija i sudjelovanja u ovom 
programu energetske obnove.
Za dodatne informacije i pojašnjenja, 
kontaktirajte Upravni odjel Grada Dugog 
Sela na broj telefona 01/2755-679 ili 
putem e-pošte na adresu: marijo.vinko@
dugoselo.hr

Raspisan natječaj za subvencioniranje 
obnove pročelja stambenih i stambeno-

poslovnih objekata
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Gradonačelnik Dugog 
Sela primio Zahvalnicu 

Pukovnije vojne policije

Gradonačelnik Dugog Sela Nenad Panian na 
jednom od prometnijih ulaza u Grad otvorio 
je natpis Dugo Selo s pripadajućim srcem. „33 
godine prošlo je od međunarodnog priznanja 
Republike Hrvatske i na današnji dan otkrili 
smo natpis na ulaz u Grad Dugo Selo s 
jednim lijepim srcem. Građani 
Dugog Sela vole svoj Grad, građani 
Dugog Sela žele da i drugi vole 
njihov grad i zato svaki građanin 
Dugog Sela s ponosom može reći 
Grad Dugo Selo“, rekao je kratko 
gradonačelnik Panian.
Znak je izrađen od COR-TEN čelik. 
To je tržišni naziv za nisko legiranu 
vrstu čelika, koja je otporna na 
atmosfersku koroziju. Glavna 

U Dvorani Preporod gradonačelnik Nenad 
Panian, u nazočnosti pročelnika za pravne 
poslove, društvene djelatnosti i protokol 
Borisa Savića i suradnika, svečano je potpisao 
ugovore s gradskim stipendistima – studenti-
ma i učenicima.
Dodijeljeno je čak 68 stipendija dugoselskim 
učenicima i studentima. Stipendije su primili 41 
učenik srednje škole i 27 studenata. Stipendije 
za učenike iznose 70 eura mjesečno, a za 
studente 100 eura mjesečno. Za deficitarna 
zanimanja dodijeljeno je 6 učeničkih te 15 stu-
dentskih stipendija.

“Čestitam svima koji su sukladno uvjetima 
ostvarili pravo na stipendiju grada Dugog Sela. 
Ove godine nastavili smo s povećanjem broja 
dodijeljenih stipendija jer smatram kako je naj-
bolje ulaganje u našu mladost i njihovo obra-
zovanje te poticanje izvrsnosti u školovanju i 
radu”, naglasio je gradonačelnik Nenad Panian.
Poručio je stipendistima kako se nada da će im 
stipendija biti dodatna motivacija kako bi sve 
svoje obveze odrađivali s maksimalnim trudom 
uz najbolje moguće rezultate kao i do sada.
Stipendija se isplaćuje u trajanju od 10 mjeseci 
što za ovu godinu znači novi iznos od 28.700 
eura za učeničke stipendije i 27.000 eura za 
studentske stipendije.

Trenutno Grad Dugo Selo već isplaćuje 61 
učeničku stipendiju i 44 studentske stipendije, 
što predstavlja iznos od 42.700 eura za uče-
ničke stipendije i 44.000 eura za studentske 
stipendije.
Ovaj vid financijske pomoći Grada puno znači 
učenicima i studentima.
„Ovo je lijep poticaj u svakom slučaju, pogotovo 
u vidu inicijative, dobro je poticati mlade ljude 
da ulažu u svoje obrazovanje. Zahvaljujemo 
Gradu na pomoći“, kazala je odlična studentica 
4. godine medicine Dora Pavlić.
Mladi će nakon završetka obrazovanja nastoja-

ti ostati u Hrvatskoj i nastaviti se usavršavati.
„Stipendija mi puno znači, prvenstveno zato 
što daleko putujem i na to mi ode dosta vreme-
na. Grad puno ulaže u obrazovanje. Vidim se u 
Hrvatskoj nakon završetka obrazovanja“, rekla 
je uspješna srednjoškolka Antonela Tomaško, 
buduća medicinska sestra.
Ovo je najveći ukupni iznos isplaćenih stipen-
dija otkako se iste dodjeljuju u Gradu Dugom 
Selu, a ukupno s ovom dodjelom Grad studen-
tima i učenicima dodjeljuje više od 150 tisuća 
eura stipendija i s takvom praksom poticanja 
izvrsnosti kod mladih ljudi će nastaviti i ubu-
duće. amš

Poticaj izvrsnosti učenika i studenata: 

Svečano potpisani ugovori 
sa stipendistima Grada Dugog Sela

Djelatnici Pukovnije vojne policije, poručnica 
Katarina Raiz i narednik Dino Opačak uru-
čili su gradonačelniku Dugog Sela Nenadu 
Panianu Zahvalnicu za uspješnu suradnju i 
pruženu potporu Pukovniji vojne policije tije-
kom 2023. godine.
Tijekom sastanka gradonačelnik Nenad 
Panian izrazio je želju za bližom suradnjom s 
Pukovnijom vojne policije koja boravi u vojar-
ni u gradu Dugom Selu kako bi vojarna i voj-
nici koji u njoj rade uistinu zaživjeli s gradom.

Lijepa dugoselska dobrodošlica na 
prometnom ulazu u grad

Zaštitari u dugoselskim 
školama – uloga 

prevencije mogućeg 
nasilja

Zaštitari u svim dugoselskim školama počeli 
su s radom u studenom prošle godine, Grad 
Dugo Selo osigurao je 25.000 eura za tu 
namjenu. Kako navode iz gradske uprave, 
škole, roditelji i učenici nemaju primjedbi 
na rad zaštitara, dapače, komentari su jako 
pozitivni – prilagodba je prošla u najboljem 
redu. 
Gradonačelnik Dugog Sela Nenad Panian 
ističe kako mu je drago što je proces 
prilagodbe prošao u najboljem redu i što 
roditelji, učenici i nastavno osoblje škole nisu 
imali primjedbi. Zaštitari su uvedeni nakon 
nemilih događanja, nakon što su u kratkom 
razdoblju pretučena tri dječaka 2022. godine.
Zaštitari u školama imaju ulogu prevencije 
mogućeg nasilja, a borave u njima i vikendima 
te blagdanima. 
Ravnatelji osnovnih škola Josipa Zorića Mara 
Mamuza i „Ivan Benkovć“  Branko Goleš te 
ravnateljica SŠ Dugo Selo Darinka Svetec 
zadovoljni su. Situacija je mirna, problema 
nema, a kako su istaknuli, posebno je 
zahvalna prisutnost zaštitara u neradne dane 
kada paze na objekt i okolinu škola. 
„Mi smo velika škola, imamo preko 860 
učenika. Zaštitar daje osjećaj sigurnosti, a 
roditelji i učenici prihvatili su bez ikakvih 
problema osobu koja pazi na porti škole“,  
kazala je ravnateljica Mamuza. 
Škole su aktivni sudionici preventivnih akcija 
u suzbijanju vršnjačkog nasilja. Uskoro slijedi 
sjednica gradskog Vijeća za prevenciju. 

primjena ovog čelika je oblaganje fasada, te 
u manjem opsegu izrada metalnih skulptura. 
Osnovna osobina COR-TEN čelika jest stabilan 
i dekorativno prihvatljiv korozioni sloj što 
znači da će znak dugo i postojano odolijevati 
koroziji i vremenskim neprilikama.



Turistička zajednica Dugo Selo na Dan 
zaljubljenih podsjeća na jedan lijepi, 
stari običaj u našem dugoselskom kraju 

koji se pomalo zagubio – Dan kad se ptičeki 
ženiju, a koji se današnjim veselim darivanjem 
naših najmlađih sugrađana kod novoobnov-
ljenih bunara na javnim površinama – nastoji 
ponovo oživjeti.
„Običaj je to koji se spominje u cijeloj sjeveroza-
padnoj Hrvatskoj kada u noći uoči Valentinova 
se ptičeki žene. Naime, na samo Valentinovo 
ptice nakon duge zime punim glasom zapje-
vaju te najave dolazak proljeća. Inače, na taj 
dan stariji članovi obitelji bi darivali djecu 
bombonima, slatkišima ili voćem, najčešće ih 
stavljali u grmlje, ograde, dvorišta gdje su ih 
djeca morala pronaći. Cijela ta priča bila nam 
je jako zanimljiva te smo ju nastojali spojiti s 
nedavno obnovljenim bunarima na području 
grada, a koja se nalaze na javnim površinama. 
Ti prekrasni zdenci koji su inače zaštićena grad-
ska kulturna vrijednost na ovaj način postaju 
još više vidljivija našim građanima. Zato smo 
danas obišli sva četiri zdenaca, podijelili slat-
kiše našim klincima, pa i onim starijima te im 
čestitali Valentinovo“, poručila je direktorica 
TZ Dugo Selo Karmela Vukov Colić. 
Tom prilikom voditeljica Odsjeka za komunalne 
poslove u Gradu Dugom Selu Jadranka Robić 

koja je također uključena u realizaciju ovog 
„starog-novog“ projekta, i koja je u svom dje-
tinjstvu na ovaj dan svake godine tražila sakri-
vene slatkiše, podsjetila je na dugogodišnji 
plan Grada da se svi zdenci na gradskim povr-
šinama obnove i dovedu u uporabnu svrhu. 
„Građani su nam dali mali apel i podsjetnik da 
se obnove gradski zdenci kojih je veliki broj na 
području grada. Većina ih je lošem stanju, a 
mogli bi krasiti naš grad te ujedno biti i svrsis-
hodni jer se radi o bunarima s pitkom vodom. 
Na tu mogućnost ukazali su nam Osnovna 
škola Josipa Zorića i Dječji vrtić Dugo Selo 
tako da smo prošle godine obnovili tri bunara 
– u Ulici A. i B. Božikovića, u Šaškovečkoj ulici 

te u Ulici J. Zorića kod 
križanja s Oborovskom. 
Ove godine planiramo 
obnovu četiri zden-
ca u Mihanovićevoj, 
u Zorićevoj u dvorištu 
Župnog dvora, u dvori-
štu OŠ Josipa Zorića te 
kod pošte. Uz spome-
nute bunare, postoje 
i drugi bunari, kao što 
je u Donjem Dvorišću, u 
Bunarskoj ulici, kod zgra-
de starog suda i ostali, 

koja će doći također doći na red u nekom od 
sljedećeg razdoblja“, pojasnila je Robić doda-
jući kako u privatnim dvorištima zasigurno 
stotinjak zdenaca je i dan danas u uporabi. 
Grad je uz kompletnu građevinsku rekonstruk-
ciju zdenaca, na iste izgradio prekrasne kroviće 
sa crijepom, kolotur s vjedrom, a uz njih su 
postavljene klupe te će biti postavljeni kande-
laberi. Time će dugoselske ulice dobiti novu 
gradsku vedutu. Grad Dugo Selo jedan je od 
malobrojnih gradova koji se može pohvaliti s 
pravom „mrežom gradskih zdenaca“, a ovim 
projektom bit će ne samo dugotrajno obnov-
ljeni i vraćani u funkciji, već će ih pratiti i budu-
ća turistička priča. I.G.O.
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Odobrena bepovratna sredstva iz Mehanizma 
za oporavak i otpornost za projekt Grada 
Dugog Sela - Izgradnju sustava javne odvod-
nje u ulici Dubravkin put
Ministarstvo gospodarstva i održivog razvoja 
(MINGOR) donijelo je Odluku o financiranju iz 
Mehanizma za oporavak i otpornost za pro-
jekt „DOGRADNJA SUSTAVA VODOOPSKRBE 
I ODVODNJE U ZAGREBAČKOJ ŽUPANIJI“. 
Ukupna procijenjena vrijednost projekta 
iznosi 16.107.479,08 eura, procijenjeni pri-
hvatljivi troškovi iznose 12.885.983,26 eura. 

Dodijeljeni bespovratni financijski doprinos 
iz Mehanizma za oporavak i otpornost iznosi 
maksimalno 10.308.786,60 eura odnosno 80 
posto iznosa prihvatljivih izdataka projekta.

U tom projekt su i sredstva za projekt Grad 
Dugog Sela namijenjena za građevinu infra-
strukturne namjene vodnogospodarskog 
sustava (odvodnja otpadnih voda), 2. b sku-
pine - Izgradnja sustava javne odvodnje na 
području grada Dugo Selo, Javni kanal u ulici 
Dubravkin put.

UKUPNA INVESTICIJSKA VRIJEDNOST (uku-
pna ugovorena ili procijenjena vrijednost 
bez PDV-a) je 767.801,45 eura; TRAŽENI 
IZNOS EU SUFINANCIRANJA (80% od pri-
hvatljivog troška) 614.241,16 eura; IZNOS 
NACIONALNOG DIJELA SUFINANCIRANJA 
HRVATSKE VODE I JLS (20% od prihvatljivog 
troška) 153.560,29: IZNOS NACIONALNOG 
DIJELA SUFINANCIRANJA JLS-A (10% od pri-
hvatljivog troška) 76.780,15 eura.
Sredstva se za nepredviđene troškove uveća-
vaju za 5 posto po stavkama.

Grad Dugo Selo: 

BESPOVRATNA SREDSTVA ZA PROJEKT SUSTAVA JAVNE 
ODVODNJE U ULICI DUBRAVKIN PUT

DAN KAD SE PTIČEKI ŽENIJU PROSLAVLJEN KOD 
NOVOOBNOVLJENIH DUGOSELSKIH ZDENACA

Grad Dugo Selo kupio je električni bicikl kojim 
će se prvenstveno koristiti komunalni redari, 
a tom nabavom priključio se poticanju čišćeg 
transporta u Hrvatskoj i smanjenju onečišće-
nja zraka.
“Električni bicikli osiguravaju sve pogodnosti 
kao i obični bicikli, ali uz minimalan napor. 
Dosežu brzinu do 45 km/h što je brzina slabi-

jeg motocikla, no znatno su jeftiniji. Idealan 
je za gradske gužve, a njegov moćan i prila-
godljiv motor i integrirana baterija od 625 
Wh pružit će optimalnu, glatku i neprimjetnu 
asistenciju tako da će gradski komunalni reda-
ri prelaziti veće udaljenosti i osvajati strme 
uspone”, poručuju iz Grada.

Nabavljen električni bicikl za potrebe 
komunalnog redarstva
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U Udruženju obrtnika Dugo Selo  održan 
je susret poduzetnika, obrtnika, 
predstavnika udruga, obrazovnih, 

javnih i socijalnih institucija te građana na 
kojem su govorili državni tajnik Ivan Vidiš 
iz Ministarstva rada, mirovinskog sustava, 
obitelji i socijalne politike, Vjekoslav Špoljarić 
savjetnik ministra istog ministarstva, Dražan 
Dodig iz Hrvatskog zavoda za zapošljavanje, 
gospođa Marina Matijašec iz Područne službe 
Zagreb HZZ-a te predstavnice dugoselske 
ispostave HZZ-a, priopćava Obrtnička 
komora Zagreb.

Uz predstavljanje aktivne politike zapošlja-
vanja u drugom dijelu susreta za sudionike je 
organizirana radionica na temu bespovratnih 
potpora iz EU/NPOO fondova te subvencioni-
ranih kredita HAMAG BICRO-a i HABOR-a koju 
je vodio Hrvoje Duk iz HD-KONZALTINGA. 
Predstavnike Ministarstva, HZZ-a i sudio-
nike na početku je pozdravio predsjednik 
Udruženja obrtnika Dugo Selo Marko Cesar, 
dobrodošlicom i željom da susret bude kori-
stan kako poslodavcima, tako i onima koji 
traže posao, usmjerenje i nove prilike u 
poslovanju. Državni tajnik Ivan Vidiš, savjet-
nik ministra Vjekoslav Špoljarić i predstavnici 
Hrvatskog zavoda za zapošljavanje pred-
stavili su aktivnu politiku zapošljavanja u 
Hrvatskoj posebno se osvrćući na gospo-
darske i demografske aktualnosti i izazove 
koji su pred hrvatskom gospodarstvom i 
društvom, a na koje Ministarstvo nastoji 
adekvatno odgovoriti kroz aktivnu politiku 
zapošljavanja, odnosno 17 mjera:

Potpore za zapošljavanje sastoje se u poti-
canju zapošljavanja osoba u nepovoljnom/
izrazito nepovoljnom položaju te osoba s 
invaliditetom sufinanciranjem troška bruto I 
iznosa plaće poslodavcima.

Potpore za zapošljavanje – zeleno/digitalno 
sastoji se u poticanju zapošljavanja osoba u 
nepovoljnom/izrazito nepovoljnom položaju 
te osoba s invaliditetom sufinanciranjem 
troška bruto I iznosa plaće poslodavcima 
čija se djelatnost može smatrati okolišno 
održivom.

Potpore za zapošljavanje osoba uključenih 
u program POSAO+ kroz poticanje zapošlja-
vanja osoba u izrazito nepovoljnom položaju 
– osobe koje nemaju srednjoškolsku kvali-
fikaciju – kroz financiranjem troška bruto I 
iznosa plaće poslodavcima.

Potpore za pripravništvo može se dodije-
liti poslodavcima s ciljem osposobljavanja 
(pripravnički staž) osobe za samostalan rad 
putem poticanja zapošljavanja osoba sufi-
nanciranjem troška njihovog bruto I iznosa 
plaće i drugih troškova poslodavcima.

Potpore za pripravništvo – zeleno/digitalno 

može se dodijeliti poslodavcima samostalno 
i trajno obavljaju gospodarsku djelatnost, 
kao potpora male vrijednosti za zapošljava-
nje koja nema obilježja državne potpore za 
zapošljavanje. Cilj mjere je osposobiti osobe 
za samostalan rad putem poticanja zapošlja-
vanja osoba sufinanciranjem troška njihove 
bruto I iznosa plaće i drugih troškova poslo-
davcima čija se djelatnost može smatrati 
okolišno održivom.

Potpore za pripravništvo u javnim službama 
ima za cilj poticanje zapošljavanja osoba koje 
nemaju više od 6 mjeseci prijavljenog staža 
osiguranja u određenim javnim službama 
sufinanciranjem troška njihove bruto plaće i 
drugih troškova poslodavcima, sve sukladno 
ovoj mjeri.

Potpore za usavršavanje ima za cilj kroz sufi-
nanciranje troška usavršavanja, omogućiti 
ciljanu podršku zaposlenim osobama kojima 
su potrebne dodatne vještine radi postizanja 
što veće efikasnosti i produktivnosti novog 
radnog mjesta te poslodavcima kojima je 
potrebno ulaganje u razvoj i produktivnost 
svoje radne snage radi prilagodbe promje-
nama na tržištu, organizacijskim i procesnim 
promjenama u poslovanju te tehnološkom 
napretku.

Potpore za samozapošljavanje može se 
dodijeliti nezaposlenoj osobi za pokrivanje 
troškova za osnivanje i započinjanje poslova-
nja poslovnog subjekta u sljedećim organiza-
cijskim oblicima – obrt, trgovačko društvo, 
samostalna djelatnost i ustanova.

Potpore za samozapošljavanje – zeleno/
digitalno može se dodijeliti nezaposlenoj 
osobi za pokrivanje troškova za osnivanje i 
započinjanje poslovanja poslovnog subjekta 
u sljedećim organizacijskim oblicima – obrt, 
trgovačko društvo, samostalna djelatnost i 
ustanova.

Biram Hrvatsku – mobilnost radne snage 
ima za cilj osnažiti gospodarsku aktivnost i 
raspon djelatnosti većem dijelu Republike 
Hrvatske, posebice u gospodarski sla-
bije razvijenim i demografski oslabljenim 
područjima s naglaskom na ruralna područ-
ja Slavonije, zaleđa dalmatinskih županija, 
Banovine, Korduna, Like, Gorskog kotara i 
otoka te poticati povratak aktivnog radnog 
stanovništva iz država Europskog gospo-
darskog prostora, Švicarske Konfederacije 
i Ujedinjenog Kraljevstva Velike Britanije i 
Sjeverne Irske, Sjeverne i Južne Amerike, 
Australije i Novog Zelanda (dalje u tekstu: 
EGP i ostale navedene države).Uz otvaranje 
novih poslovnih subjekata, čiji su nositelji 
stekli relevantno radno iskustva koje pred-
stavlja dodanu vrijednost za hrvatsko gospo-
darstvo, mjera bi imala demografski učinak, 

s obzirom na to da se radi o unutarnjoj 
migraciji i povratku osoba iz vanjske migra-
cije država EGP-a i ostalih navedenih država.

Obrazovanje nezaposlenih osoba i ostalih 
tražitelja zaposlenja s ciljem omogućiti oso-
bama prijavljenim u evidenciju nezaposlenih 
osoba i ostalih tražitelja zaposlenja koju vodi 
Zavod, stjecanje kompetencija za novo zapo-
šljavanje ili zadržavanje postojećeg radnog 
mjesta u zanimanjima traženim na tržištu 
rada.

Osposobljavanje na radnom mjestu ima za 
cilj nezaposlenim osobama omogućiti stje-
canje znanja i vještina za obavljanje poslova 
određenog radnog mjesta ili obnavljanje vje-
ština izgubljenih tijekom proteka vremena, 
kroz učenje na radnom mjestu i kombinirano 
u obrazovnoj ustanovi i na radnom mjestu.

Aktivacijski program za cilj ima osposobiti 
nezaposlene osobe za stjecanje praktičnih 
znanja i vještina potrebnih za njihovo aktiv-
no uključivanje na tržište rada, te ojačati 
njihovu motivaciju za traženje i prihvaćanje 
zaposlenja.

Javni rad kroz uključivanje nezaposlenih 
osoba iz ciljanih skupina u programe akti-
vacije na poslovima društveno korisnog rada 
sufinanciranjem, odnosno financiranjem 
troška njihove bruto I, odnosno bruto II plaće 
i drugih troškova propisanih ovom mjerom.

Potpore za očuvanje radnih mjesta – skra-
ćivanje radnog vremena s ciljem očuvanje 
radnih mjesta kod poslodavaca koji imaju 
privremenih poteškoća u poslovanju.

Stalni sezonac je financijska podrška radni-
cima – sezoncima u razdoblju kada ne rade, 
a kako bi se osigurala potrebna radna snaga 
poslodavcima kao podnositeljima zahtjeva 
iz svih djelatnosti koji tijekom godine imaju 
razdoblja smanjenog obujma posla zbog 
sezonskog obilježja poslovanja.

Program POSAO+ je program individualne 
podrške dugotrajno nezaposlenim osobama, 
korisnicima zajamčene minimalne naknade, 
osobama bez srednjoškolske kvalifikacije 
kroz uključivanje u različite mjere aktivne 
politike zapošljavanja ovisno o individualnim 
potrebama korisnika, a radi radne i socijalne 
integracije na tržište rada. Program uključu-
je individualnu podršku za vrijeme trajanje 
programa od strane savjetnika za zapošlja-
vanje, a za korisnike zajamčene minimalne 
naknade i uključivanje u program socijalnog 
mentorstva.

Detaljne informacije o svim mjerama dostu-
pne u na staranicama Hrvatskog zavoda za 
zapošljavanje: https://mjere.hzz.hr/katalog-
mjera/mjere-aktivnog-zaposljavanja/

Udruženje obrtnika Dugo Selo

DRŽAVNI TAJNIK NA SUSRETU S OBRTNICIMA U 
UDRUŽENJU OBRTNIKA DUGO SELO
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Nenad Panian - gradonačelnik Grada Dugog 
Sela sa suradnicima je priredio prijem za 
uspješnu studenticu, dobitnicu Dekanove 
nagrade Stomatološkog fakulteta Sveučilišta 
u Zagrebu za 2022/2023. akademsku godinu, 
Miu Momčilović.
“Dugo Selo je grad s najviše studenata po 
broju stanovnika u Hrvatskoj, a nagrađiva-
njem izvrsnosti svojih mladih građana želimo 
postići ono najvažnije za Republiku Hrvatsku i 

Grad Dugo Selo – potaknuti mlade da ostanu 
u svojim gradovima i domovima”, naglasio je 
gradonačelnik Panian.
Podsjetio je da Grad Dugo Selo stipendira 
veliki broj učenika i studenata i da ih je svake 
godine sve više da se nada da će i ova nagrada 
potaknuti studente da postižu što bolje uspje-
he na fakultetima.
Pozvao je sve studente s prebivalištem u 
Gradu Dugom Selu koji su za uspjeh u pro-

tekloj godini dobili dekanovu ili rektorovu 
nagradu da se jave elektronskom poštom 
u pisarnicu Grada Dugog Sela pisarnica@
dugoselo.hr.
 “Ulaganje u mlade, njihovo obrazovanje i 
izvrsnost najbolje je i najisplativije ulaganje i 
s njim snažno nastavljamo i dalje”, naglasio je 
gradonačelnik Nenad Panian.

DOBITNICA DEKANOVE NAGRADE MIA MOMČILOVIĆ NA 
PRIJEMU KOD GRADONAČELNIKA NENADA PANIANA

Dugoselka Mia Momčilović izvrsna je stu-
dentica Stomatološkog fakulteta Sveučilišta 
Zagrebu - za najbolji uspjeh u generaciji pri-
mila je Dekanovu nagradu za 2022./2023. 
akademsku godinu na svečanoj dodjeli. U svi-
jetu visokog obrazovanja, ovakva priznanja ne 
predstavljaju samo akademsku izvrsnost već 
i posvećenost, predanost i talent. Uspješni 
mladi ljudi i više su nego dobar razlog za 
razgovor. Mia, koja je na trećoj godini studija, 
otkrila nam je kako je još u osnovnoj školi 
znala što želi biti. 
„Stomatološki fakultet upisala sam jer sam 
već od osnovne škole znala kako me zanima 
područje biomedicinskih znanosti, a činjeni-
ca da prakticiranje dentalne medicine pruža 
integraciju meni zanimljivih osnovnih medi-
cinskih znanosti, ali i puno praktičnog rada 
koji dodaje faktor dinamičnosti, potaknula 
me upravo na odabir studija na kojem sam 
danas“, rekla je o odabiru zahtjevnog fakul-
teta.
Temelje obrazovanja stekla je u II. gimnaziji 
u Zagrebu. To je bila izuzetno motivirajuća 
sredina, kako davanjem znanja tako i atmos-
ferom, a ova profesija prilično je atraktivna 
među maturantima.

Odlična srednjoškolka nastavila je uspješan 
niz - Dekanova nagrada se na Stomatološkom 
fakultetu dodjeljuje studentu koji je po pro-
sjeku ocjena za određenu akademsku godinu 
ostvario najbolji uspjeh u generaciji.
“Dobiti to priznanje za mene je velika čast jer 
je sav trud koji sam uložila prepoznat i afir-
miran. Vjerujem i nadam se kako će mi moje 

učenje jednog dana prvenstveno omogućiti 
da budem dobra stomatologinja svojim budu-
ćim pacijentima”, naglasila je Mia.
Njezina predanost kontinuiranom učenju 
odražava motivaciju za postizanjem izvrsnosti 
u budućoj karijeri jer poziv je to koji zahtjeva 
stalno ulaganje i učenje. “Shvaćam da puno 
znanja u mojoj struci dolazi s godinama i isku-
stvom, ali također mislim da je za izvrsnost 
potrebna dobra baza koja se stječe na studiju 
i zato se trudim upiti što više kako bih u svom 
budućem radu bila što bolja i to je moja glav-
na motivacija“, navela je.
U budućnosti, nada se nastavku profesio-
nalnog razvoja i kako će joj dobri rezultati 
otvoriti i neka druga vrata poput specijaliza-
cije i radnog mjesta na kojem će moći stalno 
unaprjeđivati znanje i napredovati.
Uvjerenje u svoj potencijal, znanje i optimi-
zam prenosi u svoj rad.
“Svatko od nas ima potencijal u sebi, a na 
nama je samo da budemo ustrajni i da ga do 
kraja iskoristimo. Zato, volim vjerovati kako 
će me ulaganje truda dovesti do svih ciljeva 
koje želim postići i to je ono što me pokre-
će”, poručila je Mia Momčilović, buduća dr. 
dentalne medicine. amš

MIA MOMČILOVIĆ, dobitnica Dekanove nagrade na 
Stomatološkom fakultetu za najbolji uspjeh u generaciji

Druženjem u dugoselskom Domu za starije 
i nemoćne “Care for life”, uz besplatne 
krafne Slastičarnice “Jagode i čokolada” i 
veselim nastupom učenika 2. b razreda OŠ 
Ivan Benković nastavlja se tradicija koju 
je pokrenuo vlasnik Slastičarnice Dominik 
Vršić. Pod nazivom “Krafne slatke za djedo-
ve i bake“ ovu hvalevrijednu su u Domu za 
starije osobe popratili gradonačelnik Dugog 
Sela Nenad Panian, direktorica Turističke 
zajednice grada Dugog Sela Karmela Vukov 
Colić kao i vlasnik Doma „Care for life“ 
Zvonimir Radić. 

„Došlo je fašničko doba, a tako i akcija 
našeg Dominika Vršića kojom uveseljavamo 
naše najstarije građane, i ovaj puta u Domu 
u Domjanićevoj ulici. Ove godine mogu 
primijetiti da su svi raspoloženi i da su svi 
zamaskirani. Fašničko je vrijeme veselja uz 
djecu, krafne i naše umirovljenike“, poručio 
je između ostalog gradonačelnik Panian. 
Vlasnik slastičarnice „Jagode i čokolada“ 
Dominik Vršić podsjetio je kako ovu prekra-
snu priču o besplatnim krafnama za djedove 
i bake organiziraju po treći put. „Radujemo 
se kada možemo podijeliti, a držimo da svi 

umirovljenici trebaju našu pažnju i brigu 
tako da akciju s veseljem nastavljamo dalje. 
Ove godine pripremili smo više od 400 kraf-
ni za umirovljenike svih domova na područ-
ju grada Dugog Sela. Krafne su rađene po 
tradicionalnoj recepturi moje bake koja nije 
tajna jer je od ranije već objavljena, a kao 
najvažniji sastojak je – ljubav. S ljubavlju 
pripremljene i ljubavlju darovane“, istaknuo 
je vlasnik Slastičarnice i idejni začetnik ove 
prekrasne akcije Dominik Vršić. I.G.O.

PODIJELJENE “KRAFNE SLATKE ZA DJEDOVE I BAKE“ 
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OPĆINA BRCKOVLJANI

U prostorijama Općine Brckovljani je potpi-
san  Ugovor o izvođenju radova na izgrad-
nji dječjeg vrtića u Božjakovini. Ugovor 
je potpisan između Općine Brckovljani 
i tvrtke Polting d.o.o. iz Vrbovca, a uku-
pna vrijednost radova iznosi 3.436.865,93 
eura. Očekivano trajanje radova je 15 mje-
seci s ishođenjem uporabne dozvole.  
- Za navedeni projekt Općina Brckovljani 
potpisala je Ugovor o dodjeli bespovrat-
nih sredstava koji se financiraju iz meha-
nizma oporavka i otpornosti u iznosu od 
812.263,59 eura. Ovaj projekt nam je iznimno 
važan jer ćemo osigurati mjesta u predš-
kolskoj ustanovi te našim najmlađim sta-
novnicima stvoriti dodatan prostor za igru i 

učenje - naglasio je načelnik Tihomir Đuras.  
Također, potpisan je i Ugovor o izvođenju 
radova na izgradnji nerazvrstane ceste i osta-

le komunalne infrastrukture u zoni gospo-
darske namjene - 3 Božjakovina između 
Komunalnog gospodarstva Brckovljani d.o.o. 
i tvrtke Bolčević gradnja d.o.o. iz Sesvetskog 
Kraljevca. Ukupna vrijednost projekta je 
776.896,54 eura. Za navedeni projekt 
Općina Brckovljani ostvarila je sredstva u 
iznosu 80.000,00 eura putem Javnog poziva 
za poticanje razvoja poduzetničkih zona 
objavljenog od strane Zagrebačke županije.  
- Ulaganjem u poduzetništvo utječemo na 
dolazak novih investitora u gospodarsku 
zonu, a zbog toga je važno pratiti i potrebe 
za unapređenjem komunalne infrastrukture 
u zoni i osigurati pristup parcelama - poru-
čio je Đuras. (IĐ) 

NAČELNIK ĐURAS POTPISAO UGOVOR ZA IZGRADNJU 
DJEČJEG VRTIĆA U BOŽJAKOVINI

Nakon sjajne predstave protiv Francuza, 
Kuzmanović je bio posebno nadahnut bio 
u susretu protiv Njemačke kada je imao 22 
obrane, što mu je u konačnici donijelo i epitet 
igrača utakmice. 
Na svog Dominika ponosni su i u Brckovljanima, 
gdje je Dominik u Rukometnom klubu Polet 
započeo put prema današnjim svjetlima 
reflektora. Upravo u Poletu, Dominik je doka-
zao svoju kvalitetu, jer 2013. ekipa Poleta bila 
je prvak Hrvatske u mini rukometu, pri čemu 
je Dominik proglašen za najboljeg vratara. 
Kasnije ga je put odveo u Dugo Selo, da bi od 
ljeta 2021. preselio u Našice u redova Nexea. 
Povodom nastupa na Europskom prvenstvu, 
Kuzmanovića su danas primili i prigodno 
nagradili načelnik Tihomir Đuras i predsjednik 
Općinskog vijeća Stjepan Vinojčić.  
-Nadam se da ćemo se vidjeti i sljedeće 
godine nakon Svjetskog prvenstva- kratko je 
poručio Đuras. 
Ugodno druženje bila je prilika i za prisjećanje 
na 2013. godinu i prvi osvojeni naslov prvaka. 
-Iz te generacije dosta nas je ostalo u ruko-
metu, što je dokaz da se dobro radilo. Djeca 
su tada bila zainteresiranija za rukomet i na 

tom primjeru treba graditi budućnost, kako bi 
neka nova djeca mogla graditi nove uspjehe- 
kazao je Dominik, koji je od malih nogu vezan 
za rukomet. 
-Planovi za budućnost? Vidjet ćemo što će 
donijeti budućnost- kratko nam je rekao 
Dominik, istaknuvši kako je bez obzira na 
nešto lošiji rezultat atmosfera u momčadi bila 
sjajna tijekom cijelog prvenstva. 
-Ostaje žal, jer mogli smo napraviti puno više. 
Vjerujem kako ćemo u budućnosti imati prili-
ke da to pokažemo- poručio je Kuzmanović, 
pred kojim su sada klupske obaveze, nakon 
čega ga u ožujku očekuju kvalifikacije za 
Olimpijske igre u Parizu. (IĐ)

Brckovljani se ponose “svojim” 
Dominikom Kuzmanovićem

SVOJIM OBRANAMA NA EUROPSKOM PRVENSTVU DOMINIK KUZMANOVIĆ ZALUDIO JE 
RUKOMETNI SVIJET. 

U Zoni gospodarske namjene K-3 
Božjakovina tijekom lipnja očekuje se kraj 
radova na izgradnji prometnice, gdje je 
potpisan ugovor s tvrtkom Bolčević grad-
nja d.o.o.. Ukupna vrijednost radova je 
776.896,54 eura. 
Za navedeni projekt Općina Brckovljani 
ostvarila je sredstva u iznosu od 80 tisuća 
eura putem Javnog poziva za poticanje 
razvoja poduzetničkih zona objavljenog 
od strane Zagrebačke županije. 
-Radovi dobro napreduju i pred završet-
kom je pješačko-biciklistička staza, njen 
drugi dio. Paralelno s time krenuli smo i 
s radovima na novoj prometnici dužine 
oko jednog kilometra- naglasio je načelnik 
Tihomir Đuras istaknuvši kako će Općina 
sada poduzetnicima moći ponuditi puno 
bolje uvjete. 
-Ulaganjem u izgradnju infrastrukture u 
Gospodarskoj zoni utječemo i na dola-
zak novih investitora. Upravo zbog toga 
važno je pratiti i potrebe za unapređe-
njem komunalne infrastrukture u zoni i 
osigurati pristup parcelama- zaključio je 
Đuras. (IĐ)

Dobro napreduju radovi na 
izgradnji infrastrukture u 

Zoni gospodarske namjene 
K-3 Božjakovina

Radovi na tržnici u 
Brckovljanima dobro 

napreduju
Uz radove na izgradnji komunalne infra-
strukture u Zoni gospodarske namjene K-3 
Božjakovina te radovima na dječjem vrtiću u 
Božjakovini, na području Općine Brckovljani 

u tijeku su i radovi na izgradnji tržnice. Prema 
najavama načelnika Tihomira Đurasa završet-
kom radova tržnica bi trebala postati središ-
nje mjesto svih općinskih događanja, jer uz 
nju se gradi i trg.

-Nadamo se kako će svi radovi završiti u roku. 
Kako vidimo radovi napreduju jako dobro. 
Vjerujem kako ćemo od jeseni sve manife-
stacije održavati upravo na tom platou ispred 
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tržnice, za koji vjerujem kako će postati mje-
stom druženja svih naših mještana- kazao 
nam je prilikom obilaska radova načelnik 
Tihomir Đuras, koji nam je otkrio kako je u 
planu i projektiranje parka na 2,7 hektara 
koji će se nadovezivati na buduću tržnicu i 
sportske terene.
-Taj projekt ćemo aplicirati na neke od europ-
skih fondova, kako bismo cijeli ovaj kompleks 

objedinili u jednu lijepu priču- zaključio je 
Đuras.
Za projekt izgradnje tržnice Općina je iz 
Programa ruralnog razvoja kroz mjeru 7.4.1 
ostvarila potporu od milijun eura, dok je ugo-
vorena vrijednost radova nešto veća od 3,1 
milijuna eura. Završetak radova očekuje se 
tijekom listopada. (IĐ)

Udruga vinogradara i vinara Općine 
Brckovljani, upravljana novim vodstvom, 
napravila je odličnu feštu prigodom proslave 
blagdana svetog Vinka, na Štakorovečkom 
bregu. U vinogradu u vlasništvu OPG-a Sesan 
okupilo se mnoštvo vinogradara i, kako se to 
popularno kaže, ljubitelja vinske kapljice koji 
su više nego zadovoljni otišli svojim kućama.
Prekrasan zimski dan doprinio je atmosferi, a 
velika vatra na kojoj su se pekli špek i koba-
sice, uz glazbenu podlogu Apolon benda, 
zagrijali su i one najzimogroznije. Sve okuplje-
ne pozdravila je predsjednica udruge Nada 
Sesan, a sam čin rezidbe obavio Orlando 

Sesan. Prigodne upute vinogradarima dao 
je agronomski stručnjak i pjesnik Krešimir 
Kralj koji je tom prigodom izrecitirao i jednu 
od pjesama iz svoje zbirke posvećene ovom 
božanskom napitku.
Izvrsnim se pokazao i načelnik Tihomir Đuras 
koji je bio zadužen za stimulaciju tamburaša 
novčanicama, koje je, poučen iskustvom, ovaj 
puta ipak razmijenio u nešto manje apoene, 
nego prigodom „Šetnje čez gorice“!
I na koncu uslijedio je „Alkićev bažul“ i kolači 
žena iz lupoglavskog Ogranka seljačke sloge te 
još kapljice pa nije čudno da se društvo i nije 
željelo baš tako brzo razići! nhm

BLAGDAN SVETOG VINKA PROSLAVLJEN 
NA ŠTAKOROVEČKOM BREGU

U organizaciji Ogranka Seljačke sloge 
Lupoglav održan je ovogodišnji tradicionalni 
Lupoglavski fašnik u kojem se, kao i obič-
no, okupilo „i staro i mlado“ s mnoštvom 
ideja u koje su se ovog ludog dana pre-
tvorili i pojedinci i skupine. Cijela povorka, 
kojoj se pridružila i sigurnosna postrojba te 
fašnik kojeg je očekivala već poznata sud-
bina – paljenje na lomači, obišla je zatim 
ulicama Lupoglava. Paljenjem fašnika, rekla je 
predsjednica Ogranka Seljačke sloge -Vesna 
Gruica, simbolički je istjerano zlo iz ovog 
složnog sela. Međutim, dodala je Gruica, 
ovime nisu završena fašnička događanja u 
Lupoglavu, već u srijedu, na prvi dan Korizme, 
ulicama Lupoglava proći će Pepelničari koji će 
simbolički zaorati brazdu u dvorištu svakog 
Lupoglavca.

Lupoglavski fašnik

ZLO ISTJERANO IZ LUPOGLAVA



OPĆINA BRCKOVLJANI

DUGOSELSKA KRONIKA  23. veljače 2024.12

Nakon što je u subotu kroz Lupoglav prošla 
vesela fašnička povorka, danas su naslovnu 
ulogu preuzeli pepelničari i KUD Ogranak 
seljačke sloge Lupoglav koji unazad posljed-
njih sedam godina čuva ova jedinstveni tra-
dicionalni običaj. Uz već iskusne veterane, u 
pepelničarima je i sve veći broj mladih, koji 
će svi vjeruju nastaviti čuvati ovu jedinstvenu 
tradiciju zaoravanja prve proljetne brazde na 
prvi dan nakon fašnika - pepelnicu, čime se, 
želi prizvati rodna godina. 
Naime, skupina muškaraca obučena u odore 
od jute, upregnuta je u plug, kojim upravlja 
kočijaš, ili biroš, a u pratnji pepelničara 
koji baca pepeo, ulazi u dvorište 
svakog domaćina koji ih želi 
ugostiti, zaorava brazdu 
i posipa ju pepelom, 
koji je prethodno 
blagoslovljen. Ako 
ih domaćin ponu-
di, uzimaju darove 
uglavnom u hrani 
koji se kasnije 
potroše na zajednič-
koj seoskoj zabavi. 
-Mi ideo po čitavom 
selu i tko nas pusti 
u dvorište 

oremo braz-
du. To je 
prva pro-
ljetna braz-
da, jer tom 

d o m a ć i n u 
želimo rodnu 

i plodnu godi-
nu. Onaj tko nas 

baš ne poštiva njemu 
odoremo i dvije brazde. 

Pravi domaćini uvijek nas lijepo 
ugoste daju nam malo krme, ali i pića- 

ispričao nam je pepelničar Franjo 
Dokušec Črk. 
Naša ekipa pepelničare je posje-
tila na imanju obitelji Dokmanić 
koja ih je ugostila na tradicionalni 
način. 
-S obzirom da je danas post na 

stolu imamo sve posne specijalitete 
i naša tradicijska jela od skuhanih 

jaja, domaćeg sira i kruha, raznih pita, peče-
nih buča pa do krumpira- rekao nam je Marko 
Dokmanić, kojem je drago što su pepelničari 
i ove godine došli do njegova dvorišta, gdje 
su zbog novinarskih potreba napravili dvije 
brazde. 
-Brazdu ćemo morati poravnati ili kak bi naši 
stari rekli odmah staviti mladi luk unutra kako 
bi ga imali za Uskrs. S obzirom na to da smo 
dobili dvije brazde imamo kaj delati- uz smije-
šak će Marko. 
Današnji događaj upotpunile su i nesmere, 
koje su nekad hodale ulicom gore dole. 
-One na dan pepelnice ne smiju ništa pričati. 
Ako bi im netko nešto i dao one bi uzele, no 
ne bi smjele zahvaliti na tome- otkrila nam 
je predsjednica KUD-a OSS Lupoglav Vesna 
Gruica, čiji su folkloraši s ovom skupinom 
na Međužupanijskom fašniku u Ivanić-Gradu 
osvojili prvo mjesto. 
Ponosan na Lupoglavce je i načelnik Tihomir 
Đuras koji je i danas posjetio selo u kojem se 
nastoji očuvati tradicija. 
-Prezadovoljan san kada vidim sve ovo, jer 
lupoglavski pepelničari nadmašili su sami 
sebe- zaključio je načelnik Đuras. (IĐ)

PEPELNIČARI U LUPOGLAVU ZAORALI BRAZDU I PRIZVALI 
RODNU GODINU

Pravi domaćini uvijek nas lijepo 
ugoste daju nam malo krme, ali i pića- 

ispričao nam je pepelničar Franjo 
Dokušec Črk. 
Naša ekipa pepelničare je posje-
tila na imanju obitelji Dokmanić 

-S obzirom da je danas post na 
stolu imamo sve posne specijalitete 

i naša tradicijska jela od skuhanih 

koji baca pepeo, ulazi u dvorište 
svakog domaćina koji ih želi 
ugostiti, zaorava brazdu 

-Mi ideo po čitavom 

oremo braz-
du. To je 

d o m a ć i n u 
želimo rodnu 

i plodnu godi-
nu. Onaj tko nas 

baš ne poštiva njemu 
odoremo i dvije brazde. 
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Općina Brckovljani će povodom blagdana 
Uskrsa, isplatiti umirovljenicima s prebi-
valištem na području Općine Brckovljani i 
korisnicima prava na osobnu invalidninu iz 
sustava socijalne skrbi s prebivalištem na 
području Općine Brckovljani, jednokratnu 
novčanu pomoć u iznosu od 20,00 EUR.
Isplata će se izvršiti u prostorijama Općine 
Brckovljani, Kralja Zvonimira 9, Brckovljani 
u periodu od 11.03.2024. godine do 
14.03.2024. godine od 10.00 sati do 14.00 
sati, prema sljedećem rasporedu:
Dana 11.03.2024. godine (ponedjeljak) 
umirovljenici i korisnici prava na osobnu 
invalidninu s početnim slovom prezimena 
A,B,C,Č,Ć,D;

Dana 12.03.2024. godine (utorak) umi-
rovljenici i korisnici prava na osobnu inva-
lidninu s početnim slovom prezimena 
DŽ,Đ,E,F,G,H,I,J,K;
Dana 13.03.2024. godine (srijeda) umirov-
ljenici i korisnici prava na osobnu invalid-
ninu s početnim slovom prezimena L,LJ, 
M,N,NJ,O,P;
Dana 14.03.2024. godine (četvrtak) umirov-
ljenici i korisnici prava na osobnu invalidninu 
s početnim slovom prezimena R,S,Š,T,U,V,Z,Ž.
Prilikom isplate potrebno je donijeti na uvid 
osobnu iskaznicu i rješenje/odrezak iz kojeg 
je vidljiv status umirovljenika, te za korisni-
ke osobne invalidnine rješenje nadležnog 
Zavoda za socijalni rad.

Dominik Kuzmanović, nekadašnji učenik gene-
racije OŠ „Stjepan Radić“ u Božjakovini, danas 
poznati hrvatski rukometni vratar, u četvrtak 8. 
veljače 2024. posjetio je svoju osnovnu školu i 
mjesto svojih rukometnih početaka. Uz veliko 
uzbuđenje dočekali su ga učenici, ali i učite-
lji koji su mu nekad predavali. Na susretu s 
učenicima u školskoj dvorani pozdravio ga je 
ravnatelj g. Ivan Jukić. U kratkom obraćanju 
učenicima istaknuo je Dominika ne samo kao 
vrhunskog sportaša nego i kao izvrsnog učeni-
ka koji se uvijek isticao znanjem i zalaganjem 
na redovnoj nastavi, ali i na natjecanjima iz 
matematike.
Dominik se predstavio učenicima i svojim ih 
govorom potaknuo na to da budu marljivi đaci 
te da se aktivno bave sportom. Poručio im je 
da slušaju svoje profesore jer im oni žele samo 
dobro. O njegovim rukometnim početcima i 
danima provedenim u školi s njim su razgova-
rale učenice novinarke. Saznale su mnogo toga. 

Među ostalim i to da je najviše morao učiti bio-
logiju, da rukometni vratari nisu ništa hrabrijih 
od drugih igrača (Možda nešto luđi!), da mu je 
omiljeni predmet bio tjelesni i da se ne može 
zamisliti da radi nešto drugo u životu. Naglasio 
je da je važno uskladiti školske i sportske oba-
veze te da nikad jedno ne bi trebalo patiti zbog 
drugoga. Učenici su se iznenadili izjavom da 
preferira majčinu kuhinju i variva od pizze, te 
da i dalje gaji veliku ljubav prema selu. Njegovi 
su životni uzori roditelji i brat liječnik koji su 
ga uvijek poticali kako u obrazovanju tako i u 
sportskoj karijeri.
 Za kraj susreta Dominik je odabrao nekoliko 
sretnih učenika koji su imali priliku okušati se 
u sedmercima protiv njega. Neizostavno je 
bilo i fotografiranje i dijeljenje autograma. Pala 
je i pokoja suza jer, nažalost, nisu svi stigli na 
red, ali bit će za to još prilika u godinama koje 
dolaze.

DOMINIK KUZMANOVIĆ POSJETIO SVOJU
 OSNOVNU ŠKOLU „STJEPAN RADIĆ“

PODJELA USKRSNICA UMIROVLJENICIMA

Na temelju javnog poziva Zagrebačke župa-
nije Vatrogasna zajednica Općine Brckovljani 
prijavom na Javni poziv za ostvarivanje prava 
na financiranje kulturnih, socijalnih, huma-
nitarnih, vjerskih, obrazovnih, braniteljskih 
te programa i projekata civilne zaštite udru-
ga i drugih neprofitnih organizacija u 2023. 
godini ostvarila je određena financijska sred-
stva za nabavku nove vatrogasne opreme. 
- Realizacijom projekta VZO Brckovljani boga-
tija je za 3 kompleta opreme za uvježbavanje, 
prevenciju i zaštitu od prirodnih nepogoda 
koja su dana na korištenje članicama Zajednice 
te su tako postignuti uvjeti za uvježbavanje u 
svrhu zaštite od prirodnih nepogoda, što je u 
ovim vremenima od velikog značaja za lokalnu 
zajednicu i šire. Ovim projektom se uveliko olak-
šalo zainteresirati populaciju mlađe i srednje 
dobi za vatrogastvo i humanitarni rad - rekao 
nam je tajnik VZO Brckovljani Davor Rusan. 
Važno je napomenuti kako su se tijekom 2023. 
na isti javni poziv prijavile i članice Zajednice, 
pa je tako DVD Lupoglav realiziralo projekt 
nabave visokotlačnog jastuka za podizanje 
tereta s potrebnim priborom, dok je DVD 
Hrebinec kroz dva realizirana projekta naba-
vilo lančanu motornu pilu i dva klima ure-
đaja koja su instalirali u prostorije društva. 
DVD Prečec je također opremljeniji zahva-
ljujući realizaciji nabavke opreme kroz dva 
projekta sufinancirana sredstvima Zagrebačke 
županije pri čemu su putem jednog projek-
ta nabavili Hondin agregat za struju 7 kw 
380/230 V, a putem drugog projekta set 
akumulatorskog alata (kutna brusilica, kruž-
na pila, lisnata pila…) i produžne kablo-
ve 380/230 V na kabelskim motalicama. 
Krajem godine DVD Gračec realizirao je dva 
velika projekta koja su također sufinancirana 
sredstvima Zagrebačke županije. Jednim pro-
jektom realizirana je nabava modernog naval-
nog vatrogasnog vozila Mercedes-Benz AG 
Atego 1629 AF 210kw (286ks) EURO 5 s dograd-
njom Rosenbauer (TLFA 3000 AT-Advanced 
Technology) s visokotlačnom/srednje tlač-
nom pumpom, jednim vitlom za brzu navalu, 
spremnikom za vodu zapremine 3000 litara i 
rasvjetnim stupom. Tijekom ostvarivanja dru-
gog projekta vatrogasci iz Gračeca opremali 
su nabavljeno vatrogasno navalno vozilo te 
ugradnjom elemenata i nosača prilagođavali 
prostor u vozilu prema opremi koju posjedu-
ju kao i za opremu koja je u planu nabave. 
- Može se zaključiti kako su vatrogasci VZO 
Brckovljani znatno opremljeniji te je postignut 
značajan napredak zahvaljujući sufinanciranju 
Zagrebačke županije kroz navedene projekte. 
Ovim putem vatrogasci Zagrebačkoj županiji 
upućuju posebnu zahvalu na suradnji i podrš-
ci- poručili su iz Vatrogasne zajednice Općine 
Brckovljani. (IĐ) 

VZO Brckovljani 
nabavila 

novu opremu
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Ministarstvo gospodarstva i održivog 
razvoja donijelo je Odluku o financiranju iz 
Mehanizama za oporavak i otpornost za pro-
jekt „Dogradnja sustava vodoopskrbe i odvod-
nje u Zagrebačkoj županiji“, a koji se odnosi i 
na izgradnju sustava odvodnje od Prevlake do 
Rugvice, ukupne vrijednosti 6.878.492 eura.
-Iznimno smo zadovoljni ovom donesenom 

Odlukom jer će i ovaj dio naše Općine biti pokri-
ven kanalizacijskom mrežom. Potpisivanje za 
prvu fazu očekuje se u što skorijem roku- ista-
knuo je načelnik Mato Čičak.
Projekt će se izvoditi u pet faza, bespovratna 
sredstva ostvarena su u iznosu od 80 posto, 
pri čemu udio Općine Rugvica iznosi 10 posto, 
odnosno 687.849,29 eura. (IĐ)

Vijećnici Općinskog vijeća Rugvice odradili 
su još jednu sjednicu 15. veljače. Prevelikih 
rasprava i pitanja nije bilo, jer na dnevnom 
redu su bile svega četiri točke. Vijećnici su 
tako jednoglasno usvojili odluku o isplati uskr-
snica umirovljenicima, korisnicima zajamčene 
minimalne naknade, korisnicima nacionalne 
naknade za starije osobe i korisnicima osobne 
invalidnine. Svima njima bit će isplaćeno po 
20 eura.

-Sve ostaje isto kao i prošle godine. Nastavljamo 
s pomoći svima kojima je to potrebno-naglasio 
je načelnik Mato Čičak.
Osim toga, vijećnici su usvojili I. izmjene i dopu-
ne proračuna za ovu godinu, na koje se općin-
sko vodstvo odlučilo zbog izdvajanje većeg 
iznosa sredstava za udruge zbog obilježavanja 

prigodnih datuma i organizacije manifestacija, 
ali i zbog Programa gradnje objekata i uređenja 
i održavanja komunalne infrastrukture.
-Idemo u energetsku obnovu “malog doma” 
u Oborovu, izmještamo HEP-ov dalekovod u 
radnoj zoni, sufinanciramo ŽUC, ali i idemo 
u realizaciju projekta izgradnje spomenika 2. 
gardijske brigade. Osim toga, tu je i nabavka 
mjerača brzine i šest kutija kako bi se taj radar 
mogao mijenjati po našim naseljima- rekao je 
načelnik Čičak, koji je proteklog tjedna  održao 
je sastanak s općinskim udrugama u vezi obilje-
žavanja prigodnih datuma tijekom ove godine. 
Kako nas je upoznao načelnik pred Rugvičanima 
je godina prepuna lijepih manifestacija i obilje-
žavanja.
-Upravo zbog toga išli smo i u rebalans prora-
čuna kako bi mogli sve to još bolje organizirati 
uz nadam se našu Turističku zajednicu koju 
smo osnovali s općinama Orle i Brckovljani. 
Mogu najaviti kako ćemo imati više koncerata 
koji će biti u sklopu Ribarsko-lađarske večeri te 
Smotre KUD-a Hrvata BiH Rugvica. Radujemo 
se rujnu koji će biti bogat manifestacijama uz 
dan naše Općine. No, događanja će biti kroz 
cijelu godinu- naglasio je Čičak, kojeg raduje 
što su udruge pokazale otvorenost na surad-
nju. (IĐ)

VIJEĆE DONIJELO ODLUKU O ISPLATI 
USKRSNICA I PRVI OVOGODIŠNJI 

REBALANS PRORAČUNA

Vijećnici Općine Rugvica na 22. sjednici odr-
žanoj 18. siječnja jednoglasno su prihvatili 
Odluku o proglašavanju Dana hrvatskih brani-
telja grada Dugog Sela, općine Rugvica i općine 
Brckovljani - datum je 14. rujna. Sjednica je 
održana pod predsjedavanjem predsjednika 
Vijeća Nenada Jakšića.
Kako je istaknuto, zajedničko obilježavanje 
Dana branitelja našeg kraja 14. rujna, poklopilo 
se s Danom obilježavanja Općine Rugvica te će 
se maksimalno pomoći sve aktivnosti koje se 
budu odvijale na području Rugvice.
Također, Općina gradi spomenik II. gardijskoj 
brigadi u Trsteniku, na jezerima gdje je bri-

gada „Gromovi“ osnovana i bila smještena. 
„Odlučili smo se na to s obzirom na to da je 
brigada osnovana u Rugvici, spomenik će biti 
smješten na ulazu prema jezerima. To će biti 
jedan prekrasan spomenik, a u odluci o izradi i 
postavljanju puno su nam pomogli članovi bra-
niteljske udruge Crne mambe i ovim im putem 
zahvaljujem. Kroz nekoliko mjeseci bit će gotov 
i spreman za postavljanje na toj lokaciji. Bitno 
je to zbog povijesti, zbog budućih generacija 
kako bi mladi znali da je ovdje bila osnovana i 
smještena II. brigada Hrvatske vojske“, nagla-
sio je načelnik Mato Čičak.
Od komunalnih aktivnosti izdvojio je završeno 

parkiralište uz dječji vrtić u Jalševcu Nartskom, 
koje će imati više namjena te pripreme za 
postavljanje spomenika biskupu Martinu 
Bogdanu. „On je bio jedini biskup iz Rugvice 
u dugoj povijesti Zagrebačke nadbiskupije te 
ćemo na taj način obilježiti postojanje tog 
bitnog Rugvičana. Na ovom parkingu, uz mani-
festaciju za proslavu Velike Gospe, planiramo 
i postavu nekoliko kućica za lokalne OPG-ove 
i tako napraviti mini tržnicu jer oni baš na tu 
lokaciju dolaze vikendom nuditi svoje proizvo-
de, a mi ćemo im omogućiti da to rade ljepše, 
bolje i kvalitetnije na zadovoljstvo svih naših 
sumještana“, rekao je Čičak. amš

RUGVIČKI VIJEĆNICI PRIHVATILI DATUM ZAJEDNIČKOG 
OBILJEŽAVANJA DANA HRVATSKIH BRANITELJA

Ministarstvo odobrilo projekt kanalizacije 
od Prevlake do Rugvice

Načelnik Rugvice Mato Čičak putem 
društvenih mreža pohvalio se kako je 
Zagrebačka županija dobila suglasnost 
za Idejno rješenje za dogradnju Osnovne 
škole Rugvica.
Predmetnim zahvatom u prostoru predvi-
đa se dogradnja osam novih učionica  pra-
tećim sadržajem, dvije učionice za učenike 
s teškoćama u razvoju te prostora za više 
namjena i kuhinje ukupne površine 2.100 
kvadratnih metara.
-Navedena dogradnja u 100 postotnom 
iznosu financirat će se bespovratnim sred-
stvima EU iz Nacionalnog plana oporavka i 
otpornosti- naglasio je Čičak.
Završetkom ovih radova OŠ Rugvica ostva-
rit će jedno smjensku nastavu u školskoj 
godini 2026./2027. s mogućnošću upisa 
784 učenika u 28 razrednih odjeljenja i 8 
učenika s teškoćama u razvoju u 2 razred-
na odjela. (IĐ)

Dobivena 
suglasnost za 

dogradnju 
OŠ RUGVICA
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-Mislim da će ovo biti jedna lijepa priča. 
Nažalost, cijela ova procedura trajala je malo 
predugo. Svi znate kako smo mi imali svoju 
Turističku zajednicu, no odlučili smo se na 
ovo udruživanje, kako bismo imali jednu veću 
i kvalitetniju zajednicu- kazao je Čičak, koji 
vjeruje kako će se uz postojeće manifestacije 
razviti i neke nove.
Načelnik Brckovljana Tihomir Đuras, izrazio 
je zadovoljstvo realizacijom cijele ove priče, 
koja će vjeruje biti na korist sve tri jedinice 
lokalne samouprave.
-Vjerujem kako će Turistička zajednica biti 
velika pomoć našoj općini, kao i našim 
udrugama kod realizacije svih njihovih 
projekata. Nadam se dobroj suradnji i jednoj 
pozitivnoj priči- naglasio je Đuras, a njim se 
složio i načelnik Orla, Ervin Vujica.
-Hvala svima na inicijativi koja je dovela do 
ove priče. Mi u Orlima krenuli smo u smjeru 
razvoja turističkog potencijala, tako da će 
nam u svemu tome Turistička zajednica biti 
itekako od velike pomoći- kazao je Vujica.
Podršku osnivanju nove turističke zajednice 

NA INICIJATIVU OPĆINE RUGVICA OSNOVANA 
TURISTIČKA ZAJEDNICA POSAVINE I PRIGORJA

INICIJATIVOM OPĆINE RUGVICA, DANAS JE DOŠLO DO OSNIVANJA TURISTIČKE ZAJEDNICE POSAVINE I PRIGORJA, KOJU UZ OPĆINU RUGVICA 
JOŠ ČINE BRCKOVLJANI I ORLE. OSNIVAČKA SKUPŠTINA ODRŽANA JE U OPĆINSKOJ VIJEĆNICI OPĆINE RUGVICA, GDJE JE UVODNO SVE PRISUTNE 
POZDRAVIO NAČELNIK RUGVICE MATO ČIČAK, KOJI JE UJEDNO PREDSJEDNIK TURISTIČKE ZAJEDNICE.

Općina Rugvica ostvarila je bespovratna 
sredstva sukladno Javnom pozivu Zagrebačke 
županije za cjelovitu obnovu Društvenog 
doma u Otoku Svibovskom zbog oštećenja 
nastalih u potresu.
-Navedenim sredstvima financirat će se 
izrada projektno-tehničke dokumentacije kao 
i radovi cjelovite obnove zgrade- istaknuo je 
načelnik Mato Čičak i najavio kako se uskoro 
očekuje sjednica Povjerenstva nakon koje 
će se donijeti Odluka o dodjeli financijskih 
sredstava na temelju koje se očekuje 
potpisivanje ugovora. (IĐ)

Prošlog ljeta Općina Rugvica u kratkom je 
roku pronašla rješenje za onu djecu koja nisu 
upisana u vrtić otvaranjem novih smještajnih 
kapaciteta na katu Društvenog doma u 
Jalševcu Nartskom. Novih 70-ak mjesta dobit 
će se proširenjem i dogradnjom matičnog 
objekta Dječjeg vrtića Medvjedići Rugvica.
-Navedenom dogradnjom, rekonstrukcijom 
i opremanjem dobit ćemo dodatne četiri 

skupine, odnosno jednu jasličku i tri vrtićke, 
za dodatnih 72 djece- ističe načelnik Mato 
Čičak.
Investicija je vrijedna oko 1.060.000,00 eura, 
a ovaj se projekt financira bespovratnim 
sredstvima EU iz Nacionalnog plana oporavka 
i otpornosti u iznosu od oko 650.000,00 eura. 
(IĐ)

na području Zagrebačke županije dala je i 
direktorica Turističke zajednice Zagrebačke 
županije Ivana Alilović.
-Turistička zajednica Rugvice bila je 
samoodrživa, tako da s ovim pomakom koji 
je sada napravljen bit će vam još lakše i 
jednostavnije djelovati. Ovim potezom vi ste 
se orijentirali prema odgovornom turizmu, 
odnosno turizmu razvoja lokalne zajednice. 
Drago mi je što se odlučili na ovaj korak, jer 

time dobivamo novi biser u razvoju turizma 
na području Zagrebačke županije- poručila 
je Alilović.
Na osnivačkoj skupštini između ostaloga 
donijet je plan rada Turističke zajednice za 
2024., odluka o osnivanju i ustroju Turističkog 
ureda te odluka o izboru člana u Skupštinu 
Turističke zajednice Zagrebačke županije, 
gdje će TZ Posavine i Prigorja zastupati 
Predrag Škarika. (IĐ)

Započeli radovi na dogradnji Dječjeg 
vrtića Medvjedići Rugvica

Uskoro kreću radovi 
na obnovi doma u 
Otoku Svibovskom
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Najavljena Snježna bajka u Rugvici izmamila je 
brojne Rugvičane, ali i njihove goste na cen-
tralni općinski trg gdje je uz pomoć topova, 
ali i prirodnog snijega napravljena staza za 
sanjkanje. Budući da su nas jučer iznenadile 
snježne pahulje koje su napravile snježni sloj 
od 10-ak centimetara brojna su se djeca spu-
štala i niz savski nasip. 
I dok su djeca uživala u sanjkanju, njihovi rodi-
telji uživali su uz kuhano vino, kobasice, hre-

novke i fritule, koje su se dijelile besplatno. 
-Moram izraziti zadovoljstvo i sreću što se 
u Rugvicu doselila Snježna bajka. Sad kad 
vidimo kako to dobro izgleda, zasigurno već 
sada imamo puno više planova za Prosinac u 
Rugvici. Za danas nam se poklopilo dosta stva-
ri, jer vjerojatno i ovi gore prepoznaju dobru 
namjeru i dobre ljude pa su nas tako nagra-
dili i prirodnim snijegom- sa zadovoljstvom 
je konstatirao načelnik Mato Čičak,najavivši 

nam neke od planiranih noviteta za narednu 
Snježnu bajku.
-Spremit ćemo stvarno nešto veliko i što će 
biti turistička atrakcija za ovaj dio Zagreba 
i Zagrebačke županije. Sigurno ćemo imati 
skijalište, zasigurno neće biti veliko, ali će biti 
jedino u ravnici. Mogu samo najaviti kako će 
biti pregršt lijepih događanja za naše mališa-
ne- kazao je Čičak. (IĐ)

BROJNI MALIŠANI I NJIHOVI RODITELJI UŽIVALI UZ 
SNJEŽNU BAJKU U RUGVICI 

KUD Hrvata BiH Rugvica kroz manifestaciju 
Bakina kuhinja, čuva tradiciju i običaje 
svoga kraja. Razne pite, odojak, sarma, 
suhomesnati proizvodi te razni kolači našli 
su se na degustacijskom stolu na još jednoj 
manifestaciji, koja je uz članove i prijatelje 
KUD-a okupila i brojne Rugvičane.
-Nastojimo pripremiti više ta starinska jela, 
dok se ove mlađe žene odlučuju na neka 
danas modernija jela. Meni osobno ovo je jako 
draga manifestacija, jer kroz nju se vraćam u 
svoje djetinjstvo- kazala nam je članica KUD-a 
Hrvata BiH Ljubica Filipović.  

Predsjednik KUD-a Hrvata BiH Rugvica Mato 
Kovačević pohvalio se kako društvo danas 
ima 90-ak članova koji su jako aktivni, što 
potvrđuju brojni folklorni nastupi, kao i 
organizacija vlastite smotre folklore uz Dan 
općine te Bakine kuhinje, koju je posjetio i 
načelnik Mato Čičak.
-Maksimalno se trudimo pomoći KUD-u u 
njihovim aktivnostima. Bakina kuhinja jedna 
je dugogodišnja manifestacija koja je iz godine 
u godinu sve ljepša i bolja- naglasio je Čičak 
poručivši kako su njegov favorit pite. (IĐ)

KUD Hrvata BiH nastavio tradiciju 
BAKINE KUHINJE
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Želeći pomoći svom sumještaninu Saši Skoriću, 
koji je prošlog ljeta teško nastradao u prometnoj 
nesreći, Općina Rugvica odlučila je pokrenuti 
veliku humanitarnu akciju. Rodila se tako ideja 
o “Velikom srcu Rugvice” i priča se zakotrljala.  
Uz humanitarni malonogometni turnir pokre-

nuta je i aukcija sportskih predmeta na kojoj su 
se u ponudi našli dresovi Brune Petkovića, Joška 
Gvardiola, rukometna lopta s potpisima svih 
reprezentativaca, ali i kapica vaterpolo repre-
zentacije uz niz dresova prvoligaških klubova.  
- Uvjeren sam kako ćemo nešto ovakvoga odr-
žavati svake godine s nekom novom pričom. 
Nadam se kako ćemo prikupljenim sredstvima 
barem malo pomoći našem prijatelju Saši. Hvala 
svim ekipama koje su došle na turnir, svima koji 
su sudjelovali u organizaciji cijele ove priče, 

kao i onima koji su licitirali za dresove i došli do 
dvorane - kazao je načelnik Rugvice Mato Čičak.  
Završnicu turnira pratio je i Saša Skorić koji je 
dijelio nagrade najboljim ekipama i pojedincima.  
- Rugvica je uvijek imala veliko srce i uvi-
jek se pomagalo. Nažalost, došlo je vrijeme 

da je pomoć sada potrebna 
meni. Srce je veliko k’o kuća 
i hvala svima. Zaista, jedna 
predivna slika iz dvorane, gdje 
su se okupile brojne ekipe i 
posjetitelji. Još jednom hvala 
svima od srca - poručio je Saša.  
Malonogometni turnir u sport-
skoj dvorani Osnovne škole 
Rugvica okupio je 34 ekipe, 
koje su tijekom cijelog dana 
u fair play ozračju razigravale 
za ukupnog pobjednika. Iako je 
pobjeda bila u drugom planu, 
na ovim turnira pobjeda je 
stvar prestiža, pa će tako ostati 
zapisano kako je ekipa MNT 

Rugvica osvojila premijerno izdanje Velikog 
srca Rugvice. Rugvička ekipa u finalu je boljim 
izvođenjem udaraca sa sedam metara svladala 
Transporte Pervan, nakon što je utakmica u 
regularnom vremenu završila bez pogodaka.  
Treće mjesto poslije udaraca sa sedam metara 
osvojila je ekipa KFK, dok je Catering Korak po 
korak bio četvrti. Uz četiri prvoplasirane ekipe, 
nagrađeni su i najbolji pojedinci - vratar Silvio 
Matijević i igrač Marko Guja. (IĐ)

VELIKO SRCE RUGVICE ZA SAŠU SKORIĆA Turnir u pikadu 
i belotu okupio 

brojne Rugvičane 
Savski lađari ponovno su okupili brojne 
Rugvičane, koji su svojim donacijama odlučili 
pomoći u humanitarnoj misiji za Sašu Skorića, 
koji je krajem svibnja nastradao u prometnoj 
nesreći. Kako bi mu pomogli u daljnjoj rehabi-
litaciji Savski lađari odlučili su sva prikupljena 
sredstva s tradicionalnog turnira u belotu i 
pikadu namijeniti za njegovo liječenje.
Odaziv natjecatelja, kao i samih mještana i 
više ne nego zadovoljavajući, te je Društveni 
dom u Rugvici na trenutke bio i pretijesan. 
U natjecateljskom dijelu humanitarke sudje-
lovalo je 18 parova u pikadu te 32 para u 
belotu. (IĐ)

Iza Dobrovoljnog vatrogasnog društva 
Oborovo jedna je od najuspješnijih godina od 
osnutka društva. Brojne aktivnosti i interven-
cije, nabavka vatrogasne opreme i novih vozi-
la, sudjelovanja najmlađi na natjecanjima, 
samo su mali djelić razloga za zadovoljstvo 
među članstvo društva, koje je u subotu pod-
vuklo crtu na 2023., ali i najavilo aktivnosti za 
ovu godinu.
-Iza nas je godina puna rada, truda, zalaga-
nja, volje i upornosti. Naš primarni zadatak 
su intervencije i svaku ulazimo sa 100 posto. 
Godina za nama obilježena je vremenskim 
ekstremima koji su utjecali na sve mještane 
našeg mjesta, općine pa i šire- istaknuto je 
između ostaloga u izvješću koje je podnio 
tajnik društva Kristijan Smolko.
Članovi DVD-a Obrovo tijekom 2023. odradi-
lo su 35 intervencija, a u godini za nama za 
potrebe društva nabavljena su dva vozila - 
autocisterna i čamac. Također, putem Fonda 
solidarnosti EU, županijskih i općinskih natje-
čaja DVD Oborovo ostvarilo je ukupno finan-
ciranje projekata u iznosu od 40 tisuća eura. 
Oni najmlađi bili su pak aktivni na brojnim 

IZA DVD-A OBOROVO JEDNA JE OD 
NAJBOLJIH GODINA

natjecanjima, a društvo se posebno ponosi 
na žensku ekipu djece, koja je oformljena po 
prvi puta.
-Zasigurno ovo je najbolja godina u povijesti 
društva. Vjerujem kako će nam i 2024. biti 
slična po aktivnostima i uspjesima- poručio 
je predsjednik DVD-a Oborovo Velimir Krznar.
Rad društva pohvalio je zapovjednik 

Vatrogasne zajednice Općine Rugvica Mario 
Popović istaknuvši kako DVD Oborovo može 
biti primjer i ostalim općinskim društvima, 
dok je predsjednik Općinskog vijeća Nenad 
Jakšić kazao kako rado dolazi u Oborovo, jer 
mu tu lijepo.
-Želim vam čestitati i zahvaliti na svemu 
onome što ste radili u protekloj godini, pogo-
tovo u srpnju i kolovozu, kada ste iskazali 
svoju požrtvovnost. Tada su sva naša društva 
pokazala da su glavna operativna snaga naše 
Civilne zaštite i općine- poručio je Jakšić. (IĐ)



njena od vrhunskih stručnjaka iz krinkologije.
Od dječjih skupina prva je bila obi-
telj Kremenko (OŠ Ivan Benković), drugi 
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Kakvo drugačije nego lijepo, bezkišno 
vrijeme dočekalo je sudionike 
Dugoselskog fašnika i potrajalo taman 

do finala – kad je krivac za sve nedaće i 
daće spaljen, bez suđenja i ostalih pravnih 
začkoljica. Ključevi Grada su opet na 
sigurnom, pala je GuŠČja Republika i Guska 
ih je skrušeno vratila gradonačelniku Nenadu 
Panianu.
Sve to ispred više od 600 svjedoka s prat-
njom, okupljenih u 20 fašničkih skupina iz 
škola i vrtića, udruga sa šireg područja, zbog 
kojih se plato kod Pučkog otvorenog učilišta 
dobrano zašarenio.
A maškare, većinom inspirirane preporuče-
nom filmskom temom,  su krenule s glasnom 
pratnjom Limene glazbe KUD-a „Preporod“, 
od stadiona NK Dugo Selo do mjesta održa-
vanja gdje su ih dočekale fine krafne, sokovi 
i kuhano vino. Nakon zanimljivih nastupa, 
uslijedio je izbor najboljih maski.
Kako su oglasili meštri ceremonijala, najva-
ljanije maske odabrala su čak dva žirija, sači-

Dugoselski fašnik VRAĆENI KLJUČEVI GRADA, KRIVAC 
SPALJEN BEZ SUĐENJA

Kamermani (DV Didi Puhovo), a treći Oblaci 
(DV Dugo Selo). Kod odraslih pobjedu su 
odnijeli Templari (Udruga umirovljenika 
Dugo Selo), odmah ispred Cuga pri bregu 
veterana KUD-a „Preporod“. Okologledeči 
žiri Smrdljivog Martina odlučio je kako 
je najduhovitija maska Joker; obiteljska 
Super družba; pa onda Bitka za Hogwarts. 
Kod djece vrijedne nagrade osvojili su 
Minecraft, Vampirica i Lavić. Maskenbal 
je glazbom začinio bend Long Willage 
Cowboys. Tko nije imao masku, mogao ju je 
napraviti na POU-ovoj kreativnoj radionici.
Kako se moglo čuti, ovo je do sada bio 
najveseliji fašnik, brojni su odlučili slijediti 
moto “Jednom živi s tuđom maskom, nek’ 
bude sve po tvom”. 
Dugoselski fašnik održan je u organizaciji 
Grada, TZG-a i POU-a Dugo Selo.amš



Za 19. Noć muzeja, u organizaciji Hrvatskog 
muzejskog društva, Pučko otvoreno učili-
šte Dugo Selo priredilo je čak dvije izložbe 
likovne umjetnosti na dvije lokacije – u 
Martinusu (J.Zorića 17) su tako predstavlje-
ni radovi s POU-ovih radionica kreativnosti 
i keramike dok su u izložbenom prostoru 
Kulturnog centra za posjetitelje (J.Zorića 5) 
zaživjela djela nastala na tradicionalnom 
24.susretu likovnih umjetnika Zagrebačke 
županije. 

Izložbe je otvorio gradonačelnik Nenad 
Panian ističući vrijednost Noći muzeja, kul-
turnog događanja u kojem POU sudjeluje 
jedanaestu godinu. Čestitao je umjetnicima 
na uspješnom radu. 
Ujedno, ovo je i prva Noć muzeja u Dugom 
Selu u muzeju. Nakon dugogodišnjeg traženja 
adekvatnog prostora za tu namjenu Dugo 
Selo ju je i dobilo obnovom zgrade starog 
Doma zdravlja sada Kulturnog centra na 
ponos građana. „Emocije su velike. Dugo Selo 
je razvojno brzorastući grad, kultura je važan 
segment i ovom, najboljom brownfield inve-

sticijom u Hrvatskoj, dobili smo moderan i 
reprezentativan prostor. Bit će dostupan 24/7 
za izložbe, predavanja, obrazovne i edukativ-
ne tečajeve… Prostor je višenamjenski, postat 
će centralni dio kulturnog života grada. Slijedi 
nam osnivanje ustanove Kulturno informa-
tivni centar“, rekao je gradonačelnik otvara-
jući izložbu. Najavio je izgradnju spomenika 
hrvatskom branitelju Željku Filipoviću, bra-
niteljima u Perivoju Ivane Brlić Mažuranić, 
KUD-u „Preporod“. „Povijest se mora čuvati 
za budućnost, grad slavi 815.godina postoja-
nja, stalno napredujemo i ne pristajemo na 
kompromise“, dodao je.
Više o likovnim susretima govorio je ravnatelj 
POU-a Nenad Haleuš Mali. Ustanova je oku-
pljati umjetnike počela davne 2000. godine, 
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PRVA NOĆ MUZEJA U DUGOM SELU U 
REPREZENTATIVNOM MUZEJSKOM PROSTORU 

KULTURNOG CENTRA ZA POSJETITELJE

uz potporu Zagrebačke županije i Grada. 
Svake godine sve je više sudionika, susret je 
davno prešao županijske okvire. „Suradnja s 
našim umjetnicima će se svakako nastaviti, 
vjerojatno i proširiti“, kazao je Haleuš.
Zadovoljstvo izložbenim prostorom izrazio je 
i Vanja Babić, eminentni povjesničar umjet-
nosti i autor predgovora kataloga izložbe. 
Predstavlja se trinaest umjetnika, akadem-
skih i onih koji će to postati, različitih gene-
racija čija je tendencija nepostojanje opće 

prevladavajućeg stilskog izričaja već indivi-
dualne poetike. Dominira postmodernistička 
raznolikost, u tehnikama slikarstva, skulptu-
re, crteža i grafike. 
Izlažu Martina Gracin, Robert Samardžić, 
Marta Dijak, Tomislav Tomić, Marta Katavić, 
Petar Koši, Tetiana Maslyk, Sanela Đurinec 
Raić, Iva Petak, Hrvoje Glavan, Irena Škrinjar, 
Mia Markušić i Martina Brekalo.
 „…posve je nemoguće podvesti postav pod 
bilo kakav zajednički nazivnik… Sastav umjet-
nika i umjetnica na ovogodišnjim susretima 
svojom nas zanimljivošću stimulira da već s 

nestrpljenjem očekujemo i one predstojeće, 
25. po redu“, naglasio je Babić. U sklopu 
svečanog otvorenja za glazbeni intermezzo 
pobrinuli su se polaznici tečaja gitare POU-a 

Leona Husarić, Josipa Pavlović i voditelj Josip 
Pavlović. U sklopu Noći muzeja otvorena je i 
likovna izložba polaznika kreativne radionice 
keramike u Martinusu. Nastavak je to dobro 
prihvaćenog EU projekta Radost življenja 54+ 
partnera Grada Dugog Sela i POU-a. Ovaj 
postav obuhvaća ukrasne i uporabne pred-
mete, vješte izrade. Vidjeti se tako može 
zanimljivo oslikano keramičko posuđe, tradi-
cionalni nakit kraluži i onaj od reciklabilnog 
materijala, posebno lijepe zidne pločice s 
dugoselskim motivima. Voditeljica keramičke 
radionice je Jasna Galovec, kreativne Ariella 
Melić, a izradu pločica crtanjem engobom i 
pastelom vodili su Zlatko Delač, Ivo Ostojić 
i Ljiljana Krizmanić. Kako su istaknule vodi-
teljice, veliko je zadovoljstvo donijelo prove-
deno vrijeme na radionicama - povezivanja 

ugodnog s korisnim. Sudjelovalo je oko 50 
polaznika i svi su radovi izloženi. Radionice 
su besplatne, a nastavljaju se i u ovoj godini, 
najavio je ravnatelj POU-a Haleuš. ams
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Marko se rado odazvao pozivu da dođe u 
našu školu. Kao pravi obiteljski čovjek došao 
je u društvu svoje supruge Marije i djece 
Paule i Luke. Imali smo prilike vidjeti da su 
odlike pravog heroja, ne samo hrabrost, već 
i iskrenost, jednostavnost i humor. Marka 
je željeznica fascinirala odmalena jer je i 
sam tradicionalno potekao iz željezničarske 
obitelji. Zato se rado odazvao još jednom 
našem pozivu da dođe krajem školske godine 
i svoje zanimanje približi našim učenicima 
osmih razreda ne bi li zainteresirao neke od 
njih za odabir ovog zanimljivog, dinamičnog, 
ali i odgovornog posla.  

Dobrodošli na podcast OŠ Ivan Benković. 
Htjeli bismo doznati nešto više o Vama.
Hvala vam. Ja sam Marko Lončarević. Dolazim 
iz Kutine. Prometnik sam vlakova u Dugom 
Selu. Došao sam malo vidjeti što ima kod vas 
u školi, da vidim buduću novinarsku ekipu 
koja će možda za pet-deset godina biti na 
terenu i uživo snimati pa ćemo vidjeti, možda 
se prepoznamo jedne godine. Ovo su moji 
klinci Luka i Paula, šesti razred OŠ Stjepan 
Kefelja u Kutini. Oni su došli da malo upoznaju 
vašu školu, da vide kako vi funkcionirate.

Voljeli bismo saznati nešto više o Vašem 
poslu.
Posao prometnika je vrlo kompleksan i težak. 
Puno se mora razmišljati, neke stvari se 
moraju unaprijed planirati. Vlakovi prome-
tuju isto kao brodovi i avioni, imaju vozni 
red koji se mora pratiti i bitna je odgovor-
nost. Morate biti odgovorni kada radite ne 
samo ovaj posao već i svaki drugi posao. 
Morate ga voljeti, barem donekle, da vam 
to nije problem, a ne da  idete na posao s 
grčem u želucu Joj, moram ići raditi!, već da 
idete na posao odraditi svoju smjenu najbolje 
što možete. I to je to. Posao prometnika, 
pogotovo u Dugom Selu, zapamtite - dugo-
selski kolodvor je najprometniji kolodvor u 
Hrvatskoj što se tiče samog rada s vlakovi-
ma - prometniji je i od Glavnog kolodvora u 
Zagrebu. Uz najveći broj vlakova ima tu još 
nekih posebnih stvari koje se događaju i veza-
ne su samo za kolodvor. 

Kakvi su vam osjećaji sada nekoliko tjeda-
na nakon vašeg herojskog spašavanja vlaka?
Pa osjećaji su dobri. Smatram da sam samo 
radio svoj posao, da nisam napravio ništa 
ekstra herojski. Sad mislim da je vlak išao 
100 km/h i da je netko uskočio na njega,  to 
bi bilo stvarno herojski. Radio sam taj posao 
i prije, uskakanje na vagone, iskakanje i koče-
nje vagona, na poslu gdje sam prije radio kao 
manevrist. I eto, to je bilo neko moje iskustvo 
što sam stekao tijekom rada. S poslom se 
ide od najniže stepenice prema najvišoj. Npr. 
teško je doći za kontrolora leta u avio-prome-
tu, ako niste nikada vidjeli avion. Dakle, treba 
ići od početka da se sve nauči. Zna se kako 
se u kojoj situaciji treba postupiti. Za mene 
je to bilo - razmisliti što treba napraviti i to 
sam napravio. Netko  drugi se možda baš ne 
bi odlučio za taj dio posla zbog ugrožavanja 
sigurnosti vlastitog života, ali ja mislim da 
sam u tom trenu bio svjestan što ću napraviti 
i kako ću to napraviti pa je sve dobro ispalo 
na kraju.

Što Vam je prolazilo kroz glavu kad ste 
skočili na taj vagon?
Ništa posebno u tom trenu samo htio da taj 
vagon stane što prije. Kako je krenuo, da cijeli 
kolodvor ne bi rastrgao pa sam instinktivno 
znao na koji ga se način može zaustaviti naj-
brže i na taj način sam to pokušao napraviti. 
Uspio sam, hvala Bogu, ali nakon što sam 
sišao s vagona, onda sam malo pogledao i 
vidio: Jao! Što se desilo! Ali moglo je biti i gore 
što se kaže. 

Što za vas znači biti heroj?
Ne znam. To je baš čudno pitanje. Nitko nije 
baš navikao napraviti nešto pa da ga svi pro-
glašavaju herojem. Za mene je to bio samo 
dio posla koji sam trebao odraditi. Ljudi su to 
prepoznali na drugi način. Naravno, nisu svi 

vezani za željeznicu pa da znaju što se tamo 
dogodilo, ali meni je drago što sam to napra-
vio. Ponovio bih vjerojatno da se nešto slično 
dogodi i da se nešto može spasiti. Zanimljivo 
je da me djeca više prepoznaju u Dugom Selu, 
također i roditelji te djece i putnici. Malo se 
otad promijenio odnos mene i Dugoselaca na 
kolodvoru. Budući da sam tu već sedam godi-
na, već poznajem puno ljudi koji često putuju 
vlakom i već je tu drugi pristup između mene 
i njih. Nekako se bolje razumijemo.

Kakvi se sve alati koriste u Vašem poslu?
Primarni alati su uređaji na kojima se radi, 
kojima se regulira promet vlakova  da mogu 
skretati po skretnicama i na koji će kolosijek 
ići. Dakle, primarni dio je taj uređaj s kojim se 
regulira promet. Drugi alati su lopar kojeg ste 
sigurno vidjeli na kolodvoru, njime promet-
nik daje znak da vlak polazi. Ima tu još puno 
alata jer željeznica je stvarno opširan pojam. 
Postoje stranice i stranice pravilnika koji pro-
pisuju siguran rad željeznice koje niti ja ne 
mogu sve naučiti napamet, a učim ih najviše 
kroz iskustvo. Ipak, najviše se koristimo, zviž-
daljkama, kapama za zaustavljanje vlakova, 
postoje   papuče kojima se može zakočiti vlak, 
osiguravati vlak od kretanja. Postoje stotine 
stvari za svaki dio posla koji se mora odraditi. 
Onima koji rade na višem terminalu s vlakovi-
ma primaran je alat kompjuter. Kod nas pro-
metnika je važan i kompjuter i taj uređaj  jer 
kod zanimanja prometnik vlakova svi poslovi 
željeznice obuhvaćeni su u jednom.  Kad vlak 
ide i crveno je svjetlo na signalu, strojovođa 
će samo stati. On ne zna što se događa, zbog 
čega mu je crveno, ali ja moram znati, moram 
ga nazvati i obavijestiti ga, uputiti ga kako 
smije ući u kolodvor. Pričamo pomoću moto-
rala, telefona, osobito sa skretničarima koji 
paze na skretnice i paze da putnici ne budu 
na peronima dok vlakovi prolaze. Imamo 

HEROJ S PRUGE
JOŠ SU SVJEŽA SJEĆANJA NA ISKAKANJE 
VAGONA IZ TERETNOG VLAKA KOJE SE 
DOGODILO KRAJEM STUDENOGA PROŠLE 
GODINE. BRZOM I OPASNOM PO ŽIVOT 
INTERVENCIJOM PROMETNIKA MARKA 
LONČAREVIĆA IZBJEGNUTA JE VEĆA NESREĆA 
KAO I VEĆA ŠTETA NA NAŠEM ŽELJEZNIČKOM 
KOLODVORU. UČENICI OSNOVNE ŠKOLE 
„IVAN BENKOVIĆ“  UGOSTILI SU GA U 
PROSTORIMA SVOJE ŠKOLE,  NAPRAVILI S 
NJIME INTERVJU I SNIMILI PODCAST MARKO 
LONČAREVIĆ – PROMETNIK HEROJ  KOJI 
MOŽETE POSLUŠATI NA MREŽNOJ STRANICI 
NJIHOVE ŠKOLE. 
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puno alata za rad, samo ih treba znati sve na 
vrijeme iskoristiti.

Biste li preporučili drugima Vaš posao?
Tko voli željeznicu, preporučio bih. Mnogo 
djece dolazi na kolodvor i gleda vlakove, slika 
vlakove. Preporučio bih zato što je to posao 
koji nije monoton. Nije da se ništa ne događa. 
Uvijek ima nečega, nekih događaja, akcije. 
Ako netko hoće raditi na željeznici, ako voli 
željeznicu, čak ju može i zavoljeti. Tu su mnogi 
poslovi: strojovođe, prometnika, konduktera. 
svatko si može nešto naći. Tako da to nije 
loš posao, ali morate imati odgovornost. Ne 
možete doći na posao i reći: Ah, bit će nešto, 
doći ću. Isto kao i učiteljice u školi kad dođu 
znaju da vas moraju učiti, zar ne? Neće doći 
sjesti i igrati igrice na mobitelu pa da za pet 
godina djeca ne znaju pisati.  

Koliko je važan Vaš posao?
Svaki posao je važan, znači ne samo posao 
prometnika. Od posla se zarađuju novci, pre-
hranjuje se obitelj, zarađuje se za ići u miro-
vinu jednog dana. Svaki je posao važan  i 
ima neke doprinose. Sigurno i vaši roditelji 
svi negdje rade. Sve se kupuje od tih novaca 
što oni zarade. Dobro se treba paziti kako se 
troši. Ne ići na posao i ne zarađivati novce 
znači nema ničeg; nema mobitela, nema igri-
ca, nema robe. Meni je ovaj moj posao bitan. 
Oni će jednog dana trebati možda ići na fakul-
tet, (pokazuje na svoju djecu), treba zaraditi 
novac da im platimo stan i tko zna što sve još. 
Dok su djeca mala, a do dvadeseta godine su 
djeca ili dok se ne osamostale, svaki posao je 
bitan. I bitno je naći posao na vrijeme, posao 
koji volite da radite na vrijeme i to je to. Onda 
ništa nije teško. 

Koju ste srednju školu završili?
Završio sam srednju školu za tehničara želje-
zničkog prometa, znači za prometnika vlakova 
u Željezničkoj tehničkoj školi u Palmotićevoj 
ulici u Zagrebu. Tamo sam išao četiri godine 
baš za prometnika.  Nakon srednje škole bio 
sam doma nekih godinu dana i došao sam 
na željeznicu. Tražili su ljude. Danas se tako-
đer traži puno djelatnika na željeznici, svuda 
nedostaje ljuti i zato ako se netko odluči – 
Željeznička tehnička škola u Palmotićevoj, 
četiri godine. Nakon toga kad završite za pro-
metnika možete raditi sve poslove na želje-
znici, osim posla strojovođe. To je odvojeno. 
Strojovođa i prometnik - to su dva različita 
pojma, a sve drugo možete raditi: biti kon-
dukteri, vlakovođe, skretničari, manevristi, 
sve osim strojovođe. Za strojovođu se položi 
razlika predmeta za vožnju vlaka i tad možete 
biti strojovođa. 

Kad sam pitala jednog prijatelja koji radi 
na željeznici što on to radi rekao je: „Ja sam 
Crvenkapica s lizalicom.“
Da, to je najbolje što ljudi misle. Naravno, 
ja izađem van, fućnem, dignem palicu i to je 
to - vlak ode. Onda čujem da tamo viču: Plaću 

dobije sam’ da fućka! Plaću dobije sam’ da 
tu fućka i hoda po peronima!  Te ljude koji to 
kažu ja bih ih doveo jedan radni dan u pro-
metni ured u Dugo Selo, pokazao bih im kako 
se radi. Najmanji dio posla je otići van i dati 
znak za polazak vlaku. To je onaj jedan posto 
posla što se radi. Da samo vide kako se inače 
radi. Samo telefon dnevno minimalno dvjesto 
puta zazvoni. Tko zove? Dispečer ovaj – onaj, 
ovaj operater, strojovođa, smjene, plus još 
ovaj rad ovdje, plus još ogromna količina vla-
kova. Tako da u očima javnosti mi smo samo 
Crvenkapice koje daju polazak vlakova, no 
kad treba uzeti jednu ambulantnu bravu koja 
ima 10 kg željeza, nositi ju 500-600 m i staviti 
ju na skretnicu, onda nitko ne pita idem li ja 
samo vani fućkati.
Zapravo, dva su posla: u Dugom Selu postoji 
vanjski i unutarnji prometnik. Unutarnji regu-
lira promet vlakova, a vanjski radi papire za 
vlakove, kuca vlakove, daje odvoze po termi-
nalu da ljudi mogu vidjeti kasni li vlak, daje 
polaske vani i radi sve te poslove vani. Kad 
skretnica ne radi, on mora ići na skretnicu. 
Kad se bilo što vani događa, on treba biti 
vani. Kad treba osobu s invaliditetom unijeti 
u vlak, pomoći će baš on. Mi se mijenjamo i 
radimo u smjenama. Ja sam tu večer kad je 
vagon iskočio bio vanjski. Bio sam vani pred 
vlakom i čekao. Da sam bio unutarnji, bio bih 
unutra za tim uređajem, a vjerujem da bih i 
tad izašao van.

Što bi se dogodilo da niste tada izašli i 
skočili na vlak? Kako bi izgledao kolodvor 
u Dugom Selu? Bi li se moglo uopće voziti i 
prometovati na toj liniji?

Vjerujem da se ne bi moglo voziti zato što, 
kako je vlak ušao u taj peron, srećom nije 
daleko ušao – samo 10 m u peron, već je 
krenuo da se izbaci skroz iz perona. Bi li se 
on preokrenuo i srušio čitav portal koji nosi 
električnu struju za vlakove? Da je srušio taj 
veliki portal, trebao bi im minimum mjesec 
dana da opet potpuno slože taj portal. Bio bi 
kolodvor zatvoren najmanje mjesec dana. Da 
je, recimo, nastavio dalje vožnju, da je prošao 
kroz taj peron, sve skretnice bi posjekao i taj 
popravak bi trajao vjerojatno dva mjeseca, 
možda i više. 
Nedavno je pušten taj peron i kolosijek 
ponovno u promet, to je bilo 28.11., trebalo 
je nekih mjesec i pol dana da se složi samo 
taj dio koji je bio u biti manje oštećen, samo 
kolosijek i dio perona. Da je taj vlak otišao 
prema Sesvetama, ne daj Bože, valjda bi 
strojovođa tada primijetio da je zadnji vagon 
iskočio. Te lokomotive su strašno jake i da je 
dodao gas, čitavu prugu bi potrgao. Srećom 
nismo saznali što bi bilo da nije stao. Ovako je 
stao gdje je trebao. Možda bi bilo bolje da je 
stao 30 m prije. Onda ne bi u peron udario pa 
bi samo kolosijek bio za popravljanje. 

- Hvala Vam što ste došli u našu školu i što ste 
sudjelovali u našem podcastu. 

- Hvala vam što ste me pozvali. 

Članovi novinarske skupine Osnovne škole 
„Ivan Benković“: Leo Beganović, Ivo Čuturić, 

Tin Hrković, David Matić i Filip Pajser pod 
stručnim vodstvom prof. Larise Kramer
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U Narodnim novinama od 15. travnja 
1890. pojavio se jedan opširniji članak 
o aktualnostima iz dugoselskog kotara. 
Sastoji se od dva dijela: prvi je „sjednica 
obćinskog zastupstva u Dugom Selu“, a 
drugi je „sudbena rasprava proti zastu-
pnika općine Bregi“. Radi se naravno o 
Posavskim Bregima koji su tada bili u sa-
stavu dugoselskog kotara.
U prvom dijelu prenosimo kratak zapis 
o tome što se raspravljalo na sjednici u 
općinskog poglavarstva Dugo Selo 10. 
travnja 1890. godine: 

Jučer držalo je zastupstvo obćine dugo-
selske sjednicu, u kojoj je viećalo o grad-
nji škole u Dugomselu i Rugvici te odcie-
pljenju porezne obćine Brckovljan sa su-
sjednimi poreznimi obćinami od obćine 
Dugoselo i t. d. — Odbornikah došlo je u 
sjednicu ukupno osamnaest. Zaključeno 
je, da se na dosadanjoj školi u Dugomse-
lu podigne jedan kat, da se sagradi nova 
škola u Rugvici za jednu učiteljsku silu 
te je načelnik obćine gosp. Josip Belec 
ponudio podjedno za stupstvu vlastitu 
svoju kuću u Rugvici sa zemljištem za ku-
povinu od 1400 for.; konačno viećalo se 
o molbi žiteljah brckovljanskih za odcje-
pljenje od obćine Dugoselo, koja je sa 12 
proti 8 glasovah odbita, pošto dohodci 
obćine Brekovljan nebi bili dostatni, da 
se obćina uzdrži, već bi se po podnese-
nom proračunu morao namet od kako-
vih 5% do 10% na izravni porez razpisati.

Dakle, škola u Dugom Selu je dignuta 
za jedan kat, škola u Rugvici je izgrađe-
na dvije godine kasnije. Iako su na ovoj 
sjednici odbijeni zahtjevi da se Rugvica 
i Brckovljani odcijepe u samostalne op-
ćine, to se ipak dogodilo 1892. godine. 
Drugi, veći dio članka, odnosi si se na 
razne nepravilnosti i mućke u općini 
Posavski Bregi koje je na kraju kotarski 
predstojnik Josip Malvić tužbom, a ko-
tarski sudac Julio Panian presudom rije-
šio. Ovaj nam tekst nam lijepo svjedoči 
kako je sud tada brže radio, a i nije se 
pitalo kojeg si položaja: presuda je bila 
neminovna.

 Dok je ova sjednica držana u obćinskoj 
sgradi, nedaleko iste, u sgradi kotar. 
suda vodjena je kaznena razprava proti 
nekim odbornikom obćine brežke, kota-
ra dugoselskoga.
Sadanji odbor naime obćine Bregi iza-
bran je 29. travnja 1887., te mu sa 29. 
travnja 1890. iztiče trogodišnja peri-
oda, kao i po istome odboru dne 29. 
travnja 1887. izabranomu činovničtvu. 
Izbor ovoga odbora, premda obavljen 
bez ikakovog prigovora, nebijaše naj-
bolji, jer ne samo, da skoro dvie petine 
obćine Bregi u obćinskom zastupstvu 
zastupane niesu, već se uvuklo u taj 
odbor osobah takovih, koje davno do-
kazaše, da niesu sposobne za čast, koju 
obnašaju, a ima i takovih, kojim lebdi 
pred očima samo vlastita korist pa nije 
ni čudo, da neki tih odbornikah i rukama 
i nogama o tom rade, da se u obćinsku 
upravu povrate ona vremena prije ko-

jih 10 godinah, gdje se obćinsko dobro i 
obćinski imetak, ako ga je što u blagajni 
bilo — bratski dielio. Tako se je takodjer 
dogodilo, te obćinska kao i ubožka bla-
gajna imaju na dugu većinom kod biv-
ših negdanjih obćinskih odbornikah i 
njihove rodbine više hiljadah forintah, 
od kojih će mnoga stotina, na koliko do 
danas već nije, svakako još po vremenu 
za obćinsku od nosno ubožku blagajnu 
biti izgubljena.
Ta nekolicina odbornikah, koja je služila 
sliepim orudjem jednoj osobi nemirna 
duha, koje se obćina brežka na svoju 
radost sretno prije više mjesecih rieši-
la, zadavala je dosta brige i jada kralj. 
kotarskoj oblasti u Dugomselu, a i višim 
oblastim, a to najvećma radi jednog 
sbog raznih neurednostih odpuštenoga 
obćinskog činovnika i opet sbog jednog 
isto tako pred više godinah odpuštenog 
obćinskog urednika. Badava dokaziva-

OPĆINSKA SJEDNICA TE GREŠNI ODBORNICI 
KOTARA DUGOSELSKOG

ARHIV GRADSKE KNJIŽNICE DUGO SELO
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nje, da osobe, koje neposjeduju svoj-
stvah za blagajničku struku, namještene 
biti  nemogu, najmanje pak može se na 
mjesto obć. činovnika po staviti  osoba, 
dok iztražni sudci njoj na iztrage u Brege 
dolaze.
Kad ta nekolicina vidjela, da kralj. ko-
tarska oblast nepopušta, navalila svimi 
dopuštenimi i nedopuštenimi sredstvi 
ne samo na obćinskog načelnika gosp. 
Engelberta Kati nčića, već na samu kralj. 
kotarsku oblast, a naročito na kralj. ko-
tarskog predstojnika gosp. Malvića, 
podnašajuć razne pritužbe neposredno 
preuzvišenomu gospodinu banu i ho-
dočasteć osobno nekoliko četvrtakah 
u Zagreb. No sve te pritužbe biše uza-
lud. Usuprot kralj. kotarski predstojnik 
gosp. Malvić, našavši u ti h uvredljivih 
pritužbah, da se kralj, kotarska oblast 
i kotarski predstojnik lažnim načinom 
potvaraju, prijavi dne 2. prosinca 1889. 
odbornike, medju njim i župnika Josipa 
Bogovića, radi zavadjanja stranakah na 
bezrazložne, pritužbe i prekršaja potvo-
re, a dne 30. prosinca 1889. opet obćin-
ske odbornike Nikolu Mati cu Andruzu i 
drugove, prvog radi zavadjanja na pri-

tužbe, a dru gove radi prekršaja potvore 
kralj. kotarskomu sudu u Dugomselu.
Razprava proti  prijavljenim obavljena je 
10. travnja o. g., a vodio ju je osobno 
kralj. kotarski sudac gosp. Julio Panian, 
te se svršila tako, da je obćin. odbornik i 
župnik gosp. Josip Bogović radi prekrša-
ja čl. 301. i 487. osudjen na pet danah 
zatvora, odnosno pogledom na njegov 
stališ na 25 for. globe u korist ubožke 
blagajne brežke, obćinski odbornik Ni-
kola Mati ca Andruza radi istog prekr-
šaja kao kolovodja na 8 danah zatvora, 
a obćinski odbornici Ivan pl. Pavleković, 
Mato Antolić iz Bregih, Mato Škulec, 
Mirko Rosin iz Grede, Ivan Domitrović iz 
Jalševca, Josip Šukelj iz Bregih, Štefo Vu-
ković iz Topolja i Imbro Vuga iz Dubrav-
čaka lievog radi prekršaja §. 487., svaki 
na 3 dana zatvora i nošenje troškovah 
kaznenog postupka i ovrhe kazni, dočim 
je odbornik Miško Marti nek oslobodje, 
jer se konstati ralo, da je na tužbi, koju 
je pisao svojom rukom župnik gosp. Jo-
sip Bogović, tad sa odbornikom Josipom 
Šukeljom krivotvorio rukoznak. Prvi 
osudjenik se za dovoljio, dočim ostali 
prizvaše.

 Ovim načinom, nadamo se, da će proći 
volja obćinske nemirna duha odbornike 
brežke napadati  bezrazložno oblastne 
organe, a naročito zavadjati  druge; 
onim, koji su jednom zavedeni, otvoriti  
će se za buduće oči. — U ostalom i žitelj-
stvo brežko željno očekuje izbor novog 
odbora, kao i izbor obćin. činovničtva po 
novom odboru.

Recimo koju riječ o dvije tada najvažnije 
osobe dugoselskog kotara. 
Kotarski sudac Julio Panian službovao je 
dugi niz godina u Sisku pa kraće vrijeme 
u Bosanskom Novom da bi 1885. bio 
premješten u Dugo Selo. Godine 1894. 
je umirovljen, a umro je 1904. od tuber-
kuloze. 
Kotarski predstojnik Franjo Malvić je 
1888. godine premješten iz Sv. Ivana 
Zeline, ali već početkom 1890. odlazi s 
mjesta šefa dugoselskog kotara, možda i 
zbog opisanih događaja. Zamijenio ga je 
Franjo Kadić. Kasnije je bio angažiran u 
gospodarskim udrugama u Zagrebu.

Predrag Topić

Petrova 35A, Zagreb

091 616 7468
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Lucida intervalla

TORO I PONČO
Piše: Nenad Haleuš Mali

Malo sam se iscrpio s temama za 
Lucidu! Preusmjerio sam ih u 
Smrdljivog Martina koji je, nadam se 

na zadovoljstvo većine čitatelja, ipak izašao 
za Fašnik ove godine. No, Lucida i Smrdljivi 
Martin zapravo i jesu sestrinske novine koje 
govore istinu i samo istinu. Stoga ću ovaj puta 
biti nešto kraći od uobičajenog. Neke teme 
nisu stale u Smrdljivi Martin pa ih sad na ovim 
stranicama odrađujem kao „ostanjke“!
Fašnik je uglavnom bio dobar! Najznačajnije 
je tome doprinijelo  lijepo vrijeme! Voditelj 
Mucak je dobro odradio svoj posao. Doduše, 
nije bilo tradicionalnog suđenja Fašniku, što 
je bila „vjekovna tradicija“ i središnji dio 
svakog fašnika. Ali već sama činjenica da je 
Mucak to vodio bila je dovoljno osuđujuća. A 
i šta je mogao? Gradonačelnik, kojem su uzeli 
ključeve grada, nije se skidao s pozornice. 
Valjda da mu netko stvarno ne bi maznuo 
ključeve? Samo ne znam tko bi mogao biti 
taj kad ozbiljnog protukandidata nema na 
vidiku? 
Čujem, doduše, po kuloarima, da se neki, od 
ranije poznati kandidati, spremaju za kam-
panju, ali ne znam koliko su u stanju ugroziti 
Paniana. Panian, za sada, a vrijeme do izbora 
baš i nije predugačko, u našoj bari nema pri-
rodnih neprijatelja. Ukoliko bismo situaciju 
usporedili s jednim poznatim crtićem, on je 
u našoj bari Toro! (Ja sam vjerojatno Pončo?) 
A svi ostali Panianovi suparnici su, na politič-
kom planu, još manje-više na razini punoglav-
ca! Jedini i najveći neprijatelj si je on sam!
Naime, svojom neumornom prisutnošću na 
facebooku, već se je uspio posvađati s pol 
sela. Što je najgore, većinom s onima, da opet 
ne budem fašista, tzv. „domaćima“ od kojih 
je do sada imao potporu.  Ja sam ga, upravo 
u ovoj rubrici, već upozoravao na to. Al, jbg, 
kad je to jače od njega!
U tom smislu, ja sam u potpuno nezavid-
noj situaciji. Cijelo vrijeme me prozivaju da 
sam Panianov čovjek, a sam Panian me pak 
proziva da sam Čičkov. Šutiraju me kao ping 
pong lopticu! A ja samo nastojim biti svoj, što 
je u politici, u koju htio – ne htio posredno 
spadam, najgora moguća varijanta. Al' eto 
još uvijek nekako preživljavam! Kaj bi rekli ti, 
spomenuti, domaći – „još malo mecam“!

Zarotirani rotor
Da se još malo vratim na fašnik i pojasnim 
zašto se ove godine uoči njega, a unatoč naja-
vama, nešto ipak nije dogodilo. Naime, najav-
ljivao sam da ću, uz podršku svoje „all stars“ 
fašničke skupine otvoriti rotor na Zorićevoj, 
odnosno Bjelovarskoj ulici, kao što smo lani 
proročanski otvorili i nadvožnjak kod škole 
I. Benkovića. Pojasnio sam svojim malobroj-

nim pristalicama na neizbježnom facebooku, 
da nas je netko minirao ukravši akumulator 
s našeg službenog vozila marke Ferguson, 
model 533, izrađenog u Rakovici, ali smo 
odustali i iz sigurnosnih razloga jer je na roto-
ru promet preintenzivan pa smo se bojali da 
netko iz naše ekipe ne strada. Štoviše, upozo-
rili smo policiju, da ni oni ne odlaze tamo da 
ih netko slučajno ne pogazi. 
Policija je na koncu ipak došla jer je netko 
meni nepoznati došao na bolju ideju da upra-
vo na rotoru organizira boks meč pa su sudi-
onici privedeni!

Mramor, kamen i željezo
Neizostavno moram reći  da smo ovih dana 
Karmela i ja započeli ozbiljnu suradnju na 
postavljanju izložbe o mojim omiljenim grofo-
vima – Draškovićima (našim bivšim feudalnim 
vladarima, iz vremena dok još nije bilo HDZ-a, 
SDP-a, Fokusa i ovih novih feudalaca) i već 
u startu smo naletjeli na minu. I to ne onu 
nagaznu „paštetu“, već na rasprskavajuću! U 
lijepo uređenoj zgradi KIC-a, odnosno starog 
doma zdravlja, u kojoj smo nedavno održali i 
neke izložbe, dogodilo se čudo. Naime, u tu 
zgradu obnovljenu u duhu tradicije, netko 
(kažu projektant!) sjetio se natakariti neko-
liko tona željeznih cijevi koje su to zdanje 
pretvorile (odnosno još uvijek pretvaraju jer 
radovi nisu gotovi) u nešto, po obimu željeza 
koje se učvršćuje na zidove, slično bivšoj 
željezari u Sisku, ili pak, s obzirom na rela-
tivno gusti raster u koji su cijevi postavljene, 
na zatvor u Alcatrazu. Pomislio sam da je 
netko možda opljačkao skladišne zalihe našeg 
pokojnog željeznog majstora Trampuša, ili 
Sava promet!  Znao sam da naši gradski 
projektanti vole beton, ali izgleda da vole i 
željezo! I to nije sve, na te cijevi, pričvršćene 
na gotovo sve raspoložive zidove, kažu izvo-
đači, još dolaze i metalni kubusi koji strše u 
unutarnji prostor, a neodoljivo podsjećaju 
na gajbe za prijevoz goluba listonoša, ili pak 
za uzgoj kukmastih kokoši. A možda bismo 
i mogli u njima izložiti upravo njih i pokojeg 
zeca. Il bizamskog štakora? Još bolje svizsca, 
bar bi nam mogao javiti kad dolazi proljeće! 
E ajd sad ti na te cijevi i gajbe postavi izložbu 
slika! Nemoguće! Slušao sam dvije godine 
muzeologiju još u srednjoj školi, ali za ovakvo 
rješenje (premda u umjetnosti uvijek postoji 
avangardni pristup) nisam niti čuo, a kamoli 
nešto slično vidio. Karmela kaže da bi pro-
jektanta trebalo zatvoriti, a ja, s obzirom da 
potječem iz partizanskog Ježeva, ne smijem 
ni izreći svoj stav.
Pitali smo u Gradu tko je smislio ovo genijal-
no rješenje galerijskog prostora, ali odgovor 
nismo dobili jer očito je isti iz kategorije 
„nedodirljivih“!

Uglavnom riješit ćemo Karmela i ja i taj pro-
blem! Postavit ćemo izložbu pa šta bude da 
bude. A još bi najbolje bilo da za prostor naru-
čimo i skulpture jednog željeznog templara 
(oni su ionako bili u oklopima) te jednog želje-
znog Draškovića kojeg bismo mogli prefarbati 
bojom lažnog bakra, kao na napisu na rotoru! 
Samo da i nama boja ne procuri na parket! Ko 
na rotoru! Al onda ćemo i mi pod prefarbati 
sa crvenom!

Škripi đeram
Da ne bih samo kudio, moram nešto i pohva-
liti. Naime, svidjela mi se ova ideja s oživlja-
vanjem starih dugoselskih zdenaca. Ne zato 
što su to smislile moje susjede Dragica i 
Jadranka, već zato što je to stvarno doprini-
jelo ljepšem izgledu grada. Doduše, onaj naš 
„zdenec“ u Šaškovcu, pri Pekvarićevoj iži,  a 
dobro se sjećam da je tako bilo i u Prozorju, 
bio je na đeram, ili kak bi to moji u Šaškovcu 
rekli „na čigu“! Al dobro je, nismo dobili čigu, 
al nismo baš ni figu! I nadogradnja te ideje s 
tičekima, il kak bi jezikoslovka Karmela rekla 
„ptičekima“ mi je više nego dobra. Zabrinjava 
me jedino ovo sađenje drveća uz glavnu 
dugoselsku prometnicu. Nekak mi se čini da 
buju neki teško zišli van, na cestu, z svojega 
dvorišča, kad list zazeleni! A i posađeno je 
ispod električnih vodova! Ne znam doduše 
ni kam bu koren išel, ali znam pouzdano da 
su na nekim mjestima ispod zasađnog drveća 
cijevi od infrastrukture. Doduše, Zagorci vele 
i da u prestupnoj godini nije dobro saditi bilo 
kakvo drveće, ali taj faktor ćemo zanemariti! 
A i ne treba biti previše čangrizav! Ak se ke 
i posuši, posadili bumo drugo! Samo nek je 
medonosno!

Đurasik park
E kad smo već kod sadnje drveća to me 
neminovno podsjeti na načelnika susjedne 
općine Đurasa koji je lani posadio stotinu sta-
bala. Rezultat uspješnosti je bio dva od sto, 
„ne budi potuženo“ Dugoselcima! Spomenuo 
sam ja to jednom u Lucidi, onako nježno jer 
Đurasa ne volim zajebavat! On mi je nekak 
predobar! A možda ga ne poznam dovoljno? 
I rijetko ga viđam. Previše je samozatajan 
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i nenametljiv. Čak ga nemam puno ni na 
slikama. U arhivi Dugoselske kronike imam 
svega nekoliko njegovih slika. Imam više slika 
velebitske degenije, nego Tihomira Đurasa.
Ipak, u zadnje vrijeme često ga se sjetim. 
Ne zbog drvoreda, nego, kad prolazim 
Božjakovinom, gledam onu njegovu buduću 
tržnicu i mislim si kako će to biti „velelepno“ 
zdanje (barem prema onome što se da vidjeti 
iz idejnog rješenja), ali ne znam tko će mu 
tamo tržiti? Mi u Dugom Selu, s dugotrajnom 
tradicijom uspjeli smo na jedvite jade skupiti 
sedam kumica (i dva kumeka) koji se pojav-
ljuju na placu i to samo subotom. Srijedom, 
ako dođu dvoje to je premija! Doduše, jedna 
od tih kumica je Đurasova, iz Hrebinca, ali 
jedna kumica ne čini plac, kao ni jedna lasta 
proljeće. No, nadam se da će Đuras nekako 
navabiti kumice! Valjda ima nekakvu „ješku“? 
Ja je više nemam i ne mogu mu pomoći! 

Elektro Čop
Još bih nešto htio pohvaliti! Naime, svidjelo 
mi se što je Grad kupio električni bicikl kao 
službeno vozilo za komunalne redare. Bilo bi 
dobro da je kupio po jedan za sve svoje služ-
benike. Promet biciklima po selu bio bi gust 
kao u Kini! No, za sada će jedino komunalac 
Ivo Čop imati privilegiju voziti se na tom bici-
klu! Ali kupljeni su i električni automobili za 
komunalne redare, tako da će se redari sad 
moći sasvim bešumno prišuljati komunalnim 
prekršiteljima i uhvatiti ih in flagranti! Čuvajte 
se zato! Posebno još ako ste malo šumasti!
Doduše, ovaj potez s električnim vozilima 
koja su nečujna i ne uklapa mi se baš previše 
u dosadašnju strategiju grada. Naime, do 
sada je gradonačelnik stalno isticao značaj 
vidljivosti grada (u što po svakoj logici spada 
i „čujnost“), a sada ćemo smanjiti vidljivost, 
ali i čujnost gradskih zaposlenika. Možda 
je, upravo suprotno, komunalnim redarima 
trebalo kupiti neke jače motore, primjerice 
čopere, i skinuti auspuhe pa bi vidljivost i 
čujnost bile daleko veće. Osim toga uklopili bi 
se u trend ovih koji u noćne sate, što „nabrija-
nim“ autima i motorima,  voze trke po gradu, 
a mi ih u Šaškovcu čujemo već kad krenu 
iz Kopčevca. Kažu da policija zna koji su to, 
što me je stvarno utješilo pa mirno spavam. 
Bio bih zabrinut da ne znaju! Ipak ponekad, 
kad idem zatvarat lesu navečer, nisam baš 
previše siguran jel sam u Šaškovcu, ili pak u 
Silverstoneu?

Starim
U zadnje vrijeme drži me u depresiji jedna 
grozna činjenica! Starim! I fizički i psihički! 
Dok me totalno ne ulovi demencija, bojim se 
da se neću moći u potpunosti pomiriti s tom 
činjenicom. Ne samo ja! Stari i moje društvo! 
Postajemo ekipa staraca! Zaključio sam to 
po tome što, primjerice, kad se nađemo u 
birtiji, više uopće ne tračamo gradonačelnika 
Paniana. (Premda baš sad ima dosta štofa!) 
Ali, naprosto nas to ne zanima!

Štoviše, prešli smo na tipične staračke teme 
– razgovaramo o tome kako je bilo nekad u 
našem selu. Kad je, umjesto sadašnjih dese-
tak mega tržnih centara (što postojećih, što 
u izgradnji) najveći dućan bila samoposluga 
u današnjoj Kolodvorskoj, odnosno tadaš-
njoj Cobovićevoj. Ulazak u nju bio je za nas 
iz Šaškovca kao da smo došli u Disneyland. 
Činilo mi se to nekako ogromno! Premda su 
odmah iza nje, a dolje prema vagi koja se 
nalazila na križanju današnje Kolodvorske i 
Sajmišne, bile male kućice, niže od ceste koje 
su odudarale od tog „sjaja“ samoposluge i 
barem mi u Dugoselskoj ne posjedujemo ni 
jednu fotografiju iz tog razdoblja. Tu u blizini, 
u bivšoj Sokolani, koja je kao i vaga, nažalost, 
srušena živio je moj kum Joža koji je puštao 
kino, a svaki odlazak tamo bio mi je vrhunski 
doživljaj. Jednako kao i odlazak na sajam koji 
je bio nešto istočnije, odmah iza igrališta 
NK Jedinstvo. Mi iz Šaškovca dolazili bi do 
sajma prečicom. Uz Koberčevu kuću. Naime, 
s ulazom kroz današnju Oborovsku, postojala 
je staza, prečica preko livade, kuda smo mi 
dolazili na tadašnji sajam.
Bilo nas je tada malo u selu pa je i ponuda 
različitih trgovina i usluga bila primjerena 
tome. Znalo se, ako ti trebaju olovke i bilježni-
ce – ideš kod Plavca, pokraj današnje Lonije; 
tamo se išlo i po cement – kod Ilije Jukića: 
ako ideš po meso ideš kod Volovića, a kasnije 
Boroše; ako trebaš čavle i šarafe – ideš kod 
Forka; ako ti se krava teli, ili su ti svinje dobile 
vrbanac - ideš kod Šturma; ako te boli glava 
– ideš po kombinirani prašak kod Koberca; 
ako hoćeš kupiti namještaj – ideš kod  Štefa 
Paniana, ako se hoćeš slikati- ideš kod Foto 
Verice…. Uglavnom, po jedan čovjek za svaku 
djelatnost!
Jedino je kočijaša i šnajdera tad bilo u izo-
bilju, a i njih si bez problema uvijek mogao 
naći u Športskom. Važni su tada bili i brice! 
Najznačajniji, kojih se ja sjećam, bili su legen-
darni Zvezda – na glavnoj cesti prema mlinu 
i jednako legendarni Krčmar (tata ovog zaje-
banog Fejsbukovca) – koji je imao radnju u 
najužem centru s pogledom prema današ-
njoj vuri, što samo po sebi dovoljno govori 
koliko su brice tada bili važni. U radnji kod 
Krčmara je bilo i neslužbeno središte dugo-
selskih nogometnih analitičara koji bi svraćali 
svakodnevno, bez obzira šišali se i brijali, ili 
ne! Slična ekipa bila je i kod Zvezde.
Kad smo već kod šišanja, moram reći da 
vučem strašne traume iz djetinjstva vezane 
uz šišanje. Naime, dok sam još bio sasvim 
mali u Šaškovcu se šišanjem bavio Ivek Babić 
Brusek, koji nije bio brico, ali je besplatno 
šišao susjede pa i nas djecu. Moje prvo 
šišanje koje pamtim bilo je traumatično jer 
je ručna mašinica koju je on imao očito bila 
tupa pa mi je više čupao, nego rezao kosu. 
Boljelo me je to, ili kako bi mi to u Šaškovcu 
rekli „skublo me je“! Zato sam stekao uvjetni 
refleks i uvijek bježao pa čak i iskakao kroz 
prozor kad sam vidio da on dolazi k nama, a 
tada smo se svi redovito posjećivali. Inače ga 

se sjećam kao dobrog čovjeka i mislim da je 
njemu bilo jednako traumatično kad je vidio 
da dijete od njega bježi čim ga spazi! Kasnije 
sam inače često kod njega išao gledati televi-
zor dok i moji nisu kupili taj čarobni aparat! 
Osim toga, kad sam krenuo u školu na šišanje 
su me počeli voditi Krčmaru koji je imao 
nabrušene mašinice, ali me je obično vodila 
baba koja bi govorila: „Samo ga dajte fest“! 
To me je također traumatiziralo jer se u to 
vrijeme baš i nisu nosile kratke frizure, a ja 
sam imao klempava uha što sam želio sakriti. 
Uglavnom, s vremenom sam ublažio frustra-
ciju i sada s radošću odlazim do moje frizerke 
Ivančice! Njezina mašinica je super! Jedino 
što mi je ostalo sve manje kose. Više mi dlaka 
skine s obrva, ušiju i iz nosa, nego s glave! A to 
je samo još jedan dokaz ovoga što sam rekao 
na početku pasusa! Starim!                   Pončo

DUGOSELSKO KINO 
NEDJELJOM

Najnoviji filmovi
Proslava dječjeg rođendana

Extra ženska večer
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Rukometašice SŠD Martin iz Srednje škole 
Dugo Selo su osvojile prvo mjesto na 
Županijskom natjecanju u rukometu za sred-
nje škole. 
„Njihov trud, predanost i timski duh doveli 
su ih do vrha tablice pa će s ponosom pred-
stavljati našu školu na državnom natjecanju“ 
– ističu ponosno u SŠ Dugo Selo. Ovogodišnji 9. Zagrebački obrtnički sajam 

OKZ-a, koji je održan 24. siječnja podupro 
je i Grad Dugo Selo. Na otvorenju je bio 
gradonačelnik Dugog Sela Nenad Panian 
koji je istaknuo kako je ovo odličan način 
za približiti mladima obrtnička zanimanja 
kojih u Hrvatskoj ima sve manje. Među ško-
lama koje predstavljaju svoje programe je i 
uspješna Srednja škola Dugo Selo. 

“Smatram kako je najbolje ulaganje, ulaganje 
u našu mladost i njihovo obrazovanje te poti-
canje izvrsnosti u školovanju i radu”, naglasio 
je gradonačelnik Nenad Panian.
Na Sajmu se predstavila Srednja škola Dugo 
Selo i to s pet strukovnih zanimanja. Škola 
ima šest strukovnih zanimanja trogodišnjeg 
programa obrazovanja te tri četverogodiš-
njeg. Sva su tražena na tržištu rada, a škola se 
može podičiti odličnim rezultatima kako uče-
nika tako i profesora-mentora. U sklopu škole 
izgrađen je Centar izvrsnosti za robotiku reali-
ziran u sklopu europskog projekta Regionalni 
centar kompetentnosti (RCK) u strukovnom 

obrazovanju u strojarstvu – Industrija 4.0 
vrijednog. „Projekt je završen, zgrada opre-
mljena, samo se čeka otvorenje“, istaknula je 
ravnateljica Darinka Svetec.
Centar je smješten na sjevernoj strani Srednje 
škole Dugo Selo, u njemu su smješteni prak-
tikum za robotiku, učionice za poučavanje 
o obnovljivim izvorima energije, učionice za 
automatiku i senzoriku, CAD/CAM učionice 
te ostali popratni prostor, sanitarije, nastav-
nički kabineti, ured, topla veza sa školom. 
Učionice su opremljene s visokosofisticira-
nom opremom u skladu s Industrijom 4.0, a 
nastavnici educirani za rad na toj opremi čime 
će se poboljšati kvaliteta obrazovanja učenika 
u sektorima strojarstva te elektrotehnike i 
računarstva. Učenici će kroz učenje temelje-
no na radu stjecati znanja i vještine kojima 
će biti konkurentniji na tržištu rada. Svoje 
vještine i znanja učenici SŠ Dugo Selo pokazu-
ju i na ovom velikom događanju, održana je i 
prezentacija u kojem su sudjelovali instalateri 
grijanja i klimatizacije.

PREDSTAVILA SE I USPJEŠNA SREDNJA 
ŠKOLA DUGO SELO

Održan 9. Zagrebački obrtnički sajam:  

Županijsko Natjecanje u stolnom tenisu za 
učenike i učenice osnovnih škola održalo se 
u četvrtak, 1. veljače, u Gradskoj sportskoj 
dvorani Dugo Selo, a naša je škola bila orga-
nizator i domaćin natjecanja. Na svečano 
otvorenju sve okupljene stolnotenisače i nji-
hove mentore pozdravila je ravnateljica Mara 
Mamuza i zaželjela im puno uspjeha.
Našu su školu, pod vodstvom učitelja tjelesne 
i zdravstvene kulture Tomislava Blažine, pred-

stavljale dvije stolnoteniske ekipe: djevojčice 
su osvojile odlično 2. mjesto, dok su dječaci 
ponovno osvojili zlato i tako se direktno pla-
sirali na državno Natjecanje koje će se održati 
od 28. veljače do 1. ožujka 2024. u Poreču.
Stolnotenisačice su igrale u sastavu: Mia 
Matković (5. e), Barbara Tepeš (7. d) i Nikolina 
Pužek (8. c), a ekipu stolnotenisača činili su: 
Jan Posavec (2. e), Luka Crnoja (4. e) i Noa 
Crnoja (7. e)                  Izvor: OŠ Josipa Zorića

ŽUPANIJSKO NATJECANJE U STOLNOM TENISU: 

DJEVOJČICE OSVOJILE SREBRO, 
DJEČACI ZLATO!

Rukometašice Srednje 
škole Dugo Selo 

prvakinje Županije

Učenice OŠ Ivan 
Benković prvakinje 

Zagrebačke županije 
u rukometu 

za 7. i 8. razrede
 
Učenice 7. i 8. razreda OŠ Ivan Benković, pod 
vodstvom profesora Denisa Klausa, osvoje-
nim 1. mjestom na međupćinskom natjecanju 
plasirale su se na županijsko natjecanje u 
Sv. Ivan Zelinu gdje su u 15.02.2024. ponov-
no osvojile zlato i tako postale prvakinje 
Zagrebačke županije.
Time su se naše djevojčice plasirale na držav-
nu završnicu osnovnih škola koja će se održati 
od 15. - 17.04.2024. u Poreču. Želimo im puno 
sportske sreće, zdravlja i dobre igre u nastav-
ku natjecanja.

OŠ Ivan Benković, Dugo Selo



Turistička zajednica Zagrebačke županije i 
ove godine dodijelit će nagradu za izvr-
snost u turizmu – „Ružu Zagrebačke župa-
nije”. Nagrada se dodjeljuje u šest katego-
rija: Eno-gastro turizam, Održivi turizam, 
Inovativni proizvodi i usluge, Društveno 
odgovorno poduzetništvo, Smještajni 
objekti te Djelatnici iz uslužnih i ostalih s 
turizmom povezanih djelatnosti. Kandidate 
mogu nominirati lokalne turističke zajed-
nice, posjetitelji i stanovnici do 21. ožujka 
2024. godine, putem prijavnice dostupne na 
https://forms.gle/q61jrXo1wjJeR4Mk9.
Najavljujući javni poziv na konferenci-
ji za medije Ivana Alilović, direktorica TZ 
Zagrebačke županije, naglasila je kako je 
Zagrebačka županija prepoznata kao vrhun-
ska eno-gastronomska destinacija nadomak 
metropole, s mnoštvom kulturnih, tradicijskih 
i modernih manifestacija.
„Uz kulturno-povijesne atrakcije našega 
područja, zeleni zagrebački prsten privlači 
brojne zaljubljenike u sport, prirodu i bora-
vak na otvorenom. Konstantan rast posje-
ćenosti naše destinacije i povećanje broja 
noćenja rezultat je zajedničkog rada u stva-
ranju jedinstvene i prepoznatljive turističke 
priče. Nju stvaramo u suradnji s vrijednim 
turističkim djelatnicima, prepoznatljivim turi-
stičkim objektima, inovativnim uslugama i 
turističkim doživljajima... Njima posvećujemo 
‘Ružu Zagrebačke županije’“, rekla je Alilović. 
Govorila je i o odličnim turističkim rezulta-
tima u 2023., kada je u Zagrebačkoj županiji 
ostvareno oko 14% više dolazaka i oko 13% 
više noćenja u odnosu na 2022. godinu.
Konferenciji su nazočili i neki od prošlogodiš-
njih dobitnika nagrade, među kojima je i Igor 
Runtas, predsjednik udruge „Samoborska 
češnofka“.
„Možemo reći kako je nagrada rezultat sto-
godišnjeg rada Samobora i tamošnjih mesara, 

kao i svih članova naše udruge. Samoborska 
je češnofka krajem 2022. godine dobila i ozna-
ku zemljopisnog podrijetla na razini Europske 
unije, čime je bila prvi hrvatski polutrajni 
proizvod zaštićen na razini EU“,  istaknuo je 
Runtas.
U kategoriji najinovativnijih proizvoda i usluga 
prošlogodišnji laureat je jaskanska Turistička 
zajednica čija je direktorica Petra Masnec 
istaknula kako je Jastrebarsko slavilo u neko-
liko kategorija.
„Lani smo nominirali nekoliko projekata za 
‘Ružu Zagrebačke županije’, a primili smo 
nagradu za inovativnost i kreativnost za našu 
manifestaciju “Festival pjenušaca i jagoda”. 
Nagrađen je i Hotel Princess kao turistički 
objekt s najvećim porastom broja noćenja i 
dolazaka, a u kategoriji eno-gastro turizma 
slavila je Vinarija Korak“, rekla je Masnec.
Najbolje će odabrati ocjenjivački sud, čiji su 
članovi stručnjaci iz područja turizma, dok će 
se svečana dodjela nagrada održati u travnju 
u Velikoj Gorici.
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Završeni su radovi u Martinskoj i Luterovečkoj 
ulici započeti 14. veljače. Luterovečka ulica, u 
dužini od 400 metara i širine tri metra, te 
Martinska ulica, u dužini od 500 metara 
također tri metra širine, sada imaju novi sloj 
asfalta. Troškovi ovih revitalizacijskih radova 
iznose približno 40.000,00 € plus PDV za 
Martinsku ulicu, te 30.000,00 € plus PDV za 
Luterovečku ulicu.
U Kolodvorskoj ulici u tijeku su radovi na odr-
žavanju zelenih površina. Uklanjaju se dotra-
jala, bolesna stabla kestena koja su postala 
opasnost za prolaznike i prometnu sigurnost, 
a zamijenit će ih nova za zelenilo i hlad.
“Svaki euro uložen u ove radove predstavlja 
investiciju u kvalitetu života i infrastrukture 
našeg grada. Gradska uprava zahvaljuje svim 
građanima na strpljenju i razumijevanju tije-
kom provedbe radova”, poručuju iz Grada 
Dugog Sela. amš

ZAVRŠENI RADOVI 
U MARTINSKOJ I 
LUTEROVEČKOJ 
ULICI

NOMINIRAJTE KANDIDATE ZA 
„RUŽU ZAGREBAČKE ŽUPANIJE”

 - PRIJAVE DO 21. OŽUJKA

Polaznici tečaja turskog jezika su u Pučkom 
otvorenom učilištu Dugo Selo prisustvovali 
15. siječnja prvom satu kojeg je vodio Tarik 
Hajdarević iz Instituta “Yunus Emre” iz 
Zagreba. Među polaznciima željnim novih 
znanja, komunikacije i turske kulture je i 
gradonačelnik Dugog Sela Nenad Panian, 
koji od ranije gaji prijateljsku suradnju 
s Veleposlanstvom Republike Turske na 
čelu s s Nj.E. Yavuzom Selimom Kıranom 
te će time suradnja zasigurno biti još jača.

Tečaj turskog jezika, koji se po prvi puta 
održava pri POU Dugo Selo, organizira se 
u suradnji s turskim kulturnim centrom u 
Zagrebu, Institutom “Yunus Emre”.  Tečaj 
je za sve polaznike besplatan, osim što 
nabavu nastavnog materijala moraju 
snositi sami. Nastava se održava 2 dana 
u tjednu x 2 sata dnevno. Po završetku 
tečaja polaznicima se izdaje certifikat.

Počeo tečaj 
turskog jezika 
u dugoselskom 

Pučkom 
otvorenom 

učilištu
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U organizaciji Glazbene škole Novi Marof od 
12. do 16. veljače održano je Međunarodno 
glazbeno natjecanje „Mladi Padovec“ na kojem 
su svoje umijeće sviranja prezentirali i učenici 
dugoselske glazbene škole, te uz pratnju svojih 
mentora i korepetitora ostvarili fantastične 
rezultate.
Toma Drmić na trubi (2. kategorija) i Branimir 
Franjić na trubi (1. kategorija), uz klavirsku 
pratnju prof. Tomislava Previšića te mentor-
stvo prof. Tomislava Špoljara osvojili su izvr-
sne 1. nagrade, kao i Marija Dobra na flauti 
(3. kategorija), uz klavirsku pratnju prof. Sare 
Jurišić i mentorstvo prof. Marije Esih. Lara 
Vuković na flauti (3. kategorija), uz klavirsku 
pratnju prof. Sare Jurišić i mentorstvo prof. 
Marije Esih osvojila je vrijednu 2. nagradu, a 
Helena Bijelić, također na flauti (3. kategorija) 
uz klavirsku pratnju prof. Sare Jurišić i men-
torstvo prof. Dore Weiss vrijednu 3. nagradu. 
Naše najmlađe flautistice – Lara Vuković, Lucija 
Korajac i Paola Zvrhek, uz klavirsku pratnju 

prof. Sare Jurišić i mentorstvo prof. Marije Esih 
natjecale su se u brojnoj 1. kategoriji te sve 
osvojile odlične 2. nagrade. 
Svoje fantastično umijeće sviranja harmonike 
prezentirala je i Ariana Špoljarić, čija je men-

torica Mirela Brezarić, a koja je oduševila sve 
članove komisije, te svojim nastupom osvojila 
maksimalnih 100 bodova čime je zauzela apso-
lutno prvo mjesto i osvojila prvu nagradu. 

Oni su mali, ali čitaju kao veliki odnosno i 
više nego neki odrasli – to su najmlađi lju-
bitelji knjiga koje su  najčitačima proglasili 
Društvo „Naša djeca“ Dugo Selo i Gradska 
knjižnica i prigodno nagradili.
Po izboru Knjižnice to su Dorijan Maleković, 
Kiara Brestovec, Viktor Vajda Tortić, Natali 
Šako, Sara Dukić, Luka Toni Krstanović i 
Nara Bagarić Obad. Svoje laureate, česte 
goste školskih knjižnica, dale su i sve 
osnovne škole s našeg područja. Tako iz 
OŠ „Ivan Benković“ knjige najviše čitaju 
Perun Dopuđa Novotni i Antonija Radi; 
u OŠ Josipa Zorića Ana Alisa Vukojević i 
Lea Pušić; OŠ „Stjepan Radić“ Božjakovina 
Magdalena Šokčević i Luka Bendra; OŠ 
„Rugvica“ Leticija Sekulić i, opet, Kiara 
Brestovec. amš

U ovogodišnju 19. Noć muzeja uključila se 
i Likovna udruga Dugo Selo s dvije izložbe 
svojih članova u dvorani Pučkog otvorenog 
učilišta Dugo Selo. Aktivna udruga  tako je 
započela svoj bogat program i u 2024. godini. 
Izložena su dva postava – djela s tradici-
onalne „Godišnje izložbe“, prekinute zbog 
radova u Maloj galeriji te izložba pod nazi-
vom “Zima”, pojasnila je predsjednica Udruge 
Jadranka Bogdanović. 
Mala galerija služit će likovnjacima za rad, 
bit će to atelje, a sljedeća izložba trebala bi 

ARIANA ŠPOLJARIĆ OSVOJILA 
APSOLUTNO PRVO MJESTO NA 

MEĐUNARDONOM NATJECANJU 
„MLADI PADOVEC“

Knjiga znamenitog hrvatskog književnika 
Slavka Kolara pod naslovom „Jesu li kra-
vama potrebni repovi?“ izašla je u nakladi 
Gradske knjižnice Dugo Selo i 7. veljače je 
predstavljena javnosti. O djelu su govorili 
izvanredni profesor na Odsjeku za kroatistiku 
na Filozofskom fakultetu u Rijeci Mario Kolar 
te urednik izdanja i ravnatelj Knjižnice Predrag 
Topić.

Izdanje sadrži Kolarova djela motivom 
ili radnjom povezana s dugoselskim 
krajem, naročito s Božjakovinom i oko-
licom te nekoliko rasprava o njegovom 
djelovanju na ovom državnom dobru 
na kojem je u četiri navrata živio i radio 
kao agronom. Sve to samo je još jedan 
dokaz koliko je neraskidiva Kolarova 
veza s ovim krajem kao i sa Čazmom 
i Zagrebom. Tako su svoje mjesto na 
ovim stranicama našle novela, drama, 
novinska reportaža te tekstovi povje-
sničarke Mire Kolar i dva Dugoselca 

Đuke Kosaka i Branka Sruka.  Niti profesor 
Kolar ni profesorica Kolar nisu rodbinski pove-
zani s piscem – povezuje ih ljubav prema knji-
ževnosti. Inače, lani je Matica hrvatska izda-
la, prof.Kolar priredio,”Izabrana djela Slavka 
Kolara” u svojoj knjižnici Stoljeća hrvatske 
književnosti.  amš

Izložbe Likovne udruge 
Dugo Selo – „Godišnja 

izložba“ i „Zima“ 
u POU Dugo Selo

Promovirana knjiga „JESU LI 
KRAVAMA POTREBNI REPOVI?“ - djela 

Slavka Kolara o životu u Božjakovini

Društvo „Naša djeca“ i 
Gradska knjižnica 

Dugo Selo nagradili 
mlade najčitače

biti u Kulturnom centru za posjetitelje, rekao 
je gradonačelnik Nenad Panian otvarajući 
izložbu. Kako je istaknuo, Grad raste i širi se, 
uz izgradnju među kvalitetnim uvjetima za 
život svih stanovnika, kojih je sve više i koji 
su odabrali Dugo Selo za svoj dom, svakako 

je i kultura. Najavio je izgradnju Spomenika 
obitelji u Osječkoj ulici gdje će biti i kip ista-
knute dugoselske kiparice Vere Dajht Kralj, a 
park će biti hortikulturno uređen, ugodan za 
šetnju i odmor. 
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Povodom prvog vinogradarskog i 
vinarskog blagdana u kalendarskoj 
godini u Dugom Selu je u gradskom 

vinogradu veselo obilježeno Vincekovo 
na Martin Bregu. Prekrasan zimski 
ambijent „belog“ Martin Brega, osunčan 
„zubatim“ zrakama sunca privukao je, 
unatoč temperaturnom minusu, veliki broj 
ljubitelja vinske tradicije.
Svi oni mogli su isprobati kupice finog grad-
skog martinskog vina, za zimogrozne bilo je 
i kuhanog mirisnog vina, dok su na otvo-
renoj vatri mogli ispeći i kobasice. Odličnu 
atmosferu proslave nove vinogradarske 
godine dodatno su zagrijale izvedbe člani-
ca i članova KUD-a Preporod, Koledarica 
i Tamburaškog orkestra, kojima su se pri-
družili i gledatelji, a sve to u organiza-
ciji Vinogradarsko-vinarske udruge „Terra 
Sancti Martini“.
Uslijedio je tradicionalni obred „buđenja 
trsa“ i simboličnog početka prvih radova 
u vinogradu koja priziva rodnu i plodnu 
godinu. Ceremoniju su vodili vinari Udruge 
- Željko Melić i Josip Kulaš .
Orezani trs, ukrašen domaćim kobasicama, 
predsjednik GV Blažinović i predsjednik 
Mahač zajedno su obredno poškropili sta-
rim vinom i prizvali plodnu vinogradarsku 
godinu. I.G.O.

OBILJEŽENO VINCEKOVO NA 
MARTIN BREGU - 

„KAK SE NEGDAR SLAVILO“
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Cjelovečernji koncert Quarteta Cordas i 
Vokalnog ansambla DUGA, održan je pred 
brojnom publikom u predvorju Srednje škole 
Dugo Selo, bio je najljepša uvertira u Dan 
zaljubljenih.
U prvom dijelu nastupio je gudački kvartet 
Cordas quartet oduševivši obradama, kao i 
svojom izvedbom popularnih melodija pop i 
rock pjesama. Bio je užitak slušati Beatlsove 
hitove, energičnu „Happy“ od Pharella, pod-
sjetiti se na „With or without you“ od U2 ili 
poslušati Oliverov klasik „Vjeruj u ljubav“ uz 

zvukove violine, viole i violončela, što je pre-
poznala i publika koja je dugim pljeskom na 
kraju pozdravila njihove izvedbe.
U nastavku koncerta kao svojevrsni interme-
zzo, nastupili su učenici 2. razreda Srednje 
škole Dugo Selo David Klarić interpretiravši 
riječima i pokretima pjesmu J. Preverta „Za 
tebe moja ljubavi“.
I kao vrhunac koncerta – nastup članova 
Vokalnog ansambla DUGA u sastavu: sopra-
ni – Marija Ivaniš, Danijela Jeleč, Dolores 
Leko, Antonela Papak, altovi – Višnjica Bokun, 

Jasna Dizdar, Mira Prašnički, tenori – Marijan 
Bokun, Danijel Grošinić i basovi – Boris Beus, 
Mario Dedić i Marijo Prašnički, pod vodstvom 
Marija Bokuna i uz klavirsku pratnju prof. 
Viktora Brezaka. Repertoar Duge pokazao 
je kako podjednako s puno osjećaja i snage 
izvode romantične balade Elvisa Prestleya, 
Zvonka Bogdana, Rajka Dujmića ili Ive Robića, 
ali i Mozartovog „Don Giovanni: La ci darem 
la mano“ u duetu Dolores Leko i Borisa Beusa 
ili I. pl. Zajca „Mletačke elegije – Na gondoli“. 

I.G.O.

UOČI DANA ZALJUBLJENIH VOKALNI ANSAMBL DUGA I 
GOSTI ODUŠEVILI CJELOVEČERNJIM KONCERTOM

Hrvatska stranka prava odlučila je kroz idu-
ćih mjesec dana obići sve svoje županijske 
organizacije. Stoga je 9. veljače u Dugom 
Selu održano prvo takvo okupljanje član-
stva te je, ujedno, i službeno započela HSP-
ova predizborna kampanja za parlamentar-
ne izbore. Bili su ovdje predsjednik stranke 
Nikica Augustinović, glavna tajnica Marina 
Logarušić, nedavno učlanjena Bruna Esih, 
predstavnici županijskih ogranaka pod doma-
ćinstvom dugoselskih HSP-ovaca predvođe-
nih Stefanom Novakom Splićom.
„Hrvatskoj stranci prava kroz ovih su mjesec 
dana pristupili Željko Glasnović i Bruna Esih, 
prepoznatljiva imena, a nadamo se kako će 
biti još pojačanja. Pripremamo 
se za parlamentarne izbore, 
razgovaramo s drugim opcija-
ma. Primjerice, s Domovinskim 
pokretom imali smo razgovore 
duge šest mjeseci no na kraju, 
nismo našli zajednički put, ali 
nastavili smo razgovore s drugi-
ma koji su nam svjetonazorski bli-
ski i s njima planiramo zajedničku 
suradnju“, rekao je predsjednik 
HSP-a Augustinović.
Dobro poznato političko lice, 
bivša predsjednica Neovisnih za 
Hrvatsku te bivša saborska zastu-
pnica Bruna Esih nastavlja svoj 

politički put u ovoj stranci. „Odnedavno sam 
ponosna pravašica, ne mogu reći da je to 
nešto novo u mom životu s obzirom da smo i 
prethodno surađivali u mom političkom dje-
lovanju. Biti pravaš ima posebno značenje, to 
su ljudi koji ne odustaju. Nije parlamentarna, 
ali ti ljudi rade i imaju strahovitu volju i mislim 
da će nas ona dovesti tamo gdje zaslužujemo 
– da predstavljamo hrvatski narod“, poručila 
je Esih.
Dugoselski HSP nastavit će aktivno raditi. 
„Evo, počeli smo kampanju, pripreme su već 
krenule. Pozivam svo članstvo i buduće da 
nam se pridruži, da krenemo do pobjede - 
vrime je“, zaključio je na kraju Novak.amš

HSP u Dugom Selu započeo predizbornu 
kampanju za parlamentarne izbore

Dugoselske braniteljske udruge Crne 
Mambe i HVIDR-a Dugo Selo sudejlovale 
su 10. veljače na obilježavanju akcije 
Maslenica, kodnog imena Gusar.
 Tamo su uz druge postrojbe Hrvatske 
vojske koje su sudjelovale u oslobađanju 
i obrani Novigrada, kao i novigradskog 
zaleđa, položili vijence i zapalili svijeće i 
to u Novigradu i Paljuvu u spomen svim 
poginulim braniteljima.
Vojno-redarstvena operacija Maslenica 
počela je 22. siječnja 1993. godine u 6 sati 
ujutro pod kodnim imenom Gusar i bila 
je jedna od prvih velikih oslobodilačkih 
operacija Hrvatske vojske i Ministarstva 
unutarnjih poslova Republike Hrvatske, 
koja je označila prekretnicu u dotadašnjem 
tijeku Domovinskog rata. U operaciji je 
u samo 72 sata te uz sudjelovanje svih 
triju grana Oružanih snaga, oslobođeno 
gotovo stotinu četvornih kilometara dotad 
okupiranog hrvatskog teritorija. Operacija 
je bila ključna za obranu Hrvatske od 
neprijateljske agresije i daljnja vojna 
djelovanja Hrvatske vojske i MUP-a.

Dugoselske 
braniteljske udruge 

na obilježavanju akcije 
Maslenica “Gusar”
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TUŽNO SJEĆANJE 
na mojega voljenoga supruga 

IVANA ŽGELU
21. 2. 2016. - 21. 2. 2024. 

Prošlo je osam godina bez tebe, s tugom i 
ljubavlju čuvam uspomene. Nedostaješ mi. 
U mojem srcu  tuga, u očima suze, na grobu 

tišina, u domu praznina. 
Počivao u miru Božjem. 

Tvoja tužna supruga Božica  

TUŽNO SJEĆANJE 

TOMO KRAPEC 
21. 1. 2013. - 21.1.2024.

Voljeni nikada ne umiru
sve dok žive oni koji ih se sjećaju.

Počivaj u miru Božjem.

Zauvijek tvoji: supruga Dragica, kćeri Marica 
i Vesna, zet Marko, unuci Karolina, Katarina, 

Ivan, praunuci Isabela i Mihael

TUŽNO SJEĆANJE 
na našeg dragog 

STJEPANA ČIŽMEKA 
3.2.2003. – 3.2.2024.

S ljubavlju i ponosom čuvamo uspomenu 
na tebe. 

Tvoji najmiliji

TUŽNO SJEĆANJE
na

MIODRAGA  STOJANOVIĆA       
17. 1. 1993. - 17.1. 2024.  

Teško je živjeti bez tebe.   

MIOMIRA STOJANOVIĆA 
29.1.2002. - 29.1.2024. 

Tugujući mama i braća 

TUŽNO SJEĆANJE
na naše roditelje                                                                    

ANA KERI   
16. 1.  20212. – 16. 1. 2024. 

JOSIP KERI
9. 1. 2014. – 9. 1 .2024.

Postoji nešto što umrijeti ne može,
a to je ljubav, poštovanje i ponos 

što ste bili naši roditelji.

Vole Vas vaši najmiliji.

Tužno i bolno sjećanje
Na mojeg voljenog supruga

TOMU MUMELAŠA
28.2.2019. – 28.2.2024.

Prošlo je pet tužnih godina
bez tebe dragi Tomica.

Spavaj mirno svoj vječni san,
u sjećanju si mojem svaki dan.

Tvoja supruga Đurđica

TUŽNO SJEĆANJE
na dragu majku i baku,

oca i djeda

KATICA IVANČAN
7.3.2011. – 7.3.2024.

 i

IGNAC IVANČAN
17.2.1997. – 17.2.2024.

S ljubavlju i tugom čuvamo uspomenu na 
vas.

Obitelj Ivančan i Bušljeta

TUŽNO SJEĆANJE

na

FRANJU LJUBANOVIĆA
12.1.2018. – 12.1.2024.

Uvijek u našim srcima, mislima i molitvama.

Tvoji najmiliji
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Tužno sjećanje

MIHAEL MATIJAŠIĆ
2004. – 2024.

Prošlo je 20 godina od kada te nema.
S tugom i ljubavi čuvamo uspomenu 

na tebe.

Tvoji najmiliji
Od kćerke Lidije, unuka Denisa i 

unuke Azre

TUŽNO SJEĆANJE

ĐURO JUG
12.1.2023. – 12.1.2024.

Ostat ćeš voljen i nikad zaboravljen.

Zauvijek tvoji: supruga Ljiljana, sin Matija, 
kćer Ana, snaha Marija, zet Josip i unuci: 

Stjepan, Josip, Marta i Klara

ZAHVALA NA ISPRAĆAJU GOSPOĐE

MILKE TOMIĆ rođ. JELOVAC

Gospođa je preminula 15. siječnja 2024. u 
92. godini života.

Zahvaljujemo svim prijateljima, znancima, 
susjedima, kolegama i kolegicama Osnovne 
škole Dugo Selo na lijepim i toplim riječima 
za vrijeme života kao i na ispraćaju za istu.

OBITELJ POKOJNICE

Tužno sjećanje

VERA MESIĆ,dipl.iur.
rođ. SMOLČIĆ

14.02.2001. – 14.02.2024.

Posebni ljudi žive u srcima, mislima i 
molitvama i kad nisu pored nas. Ti si bila 

posebna i beskrajno nam nedostaješ.
Volimo te!

Svi Tvoji

TUŽNO SJEĆANJE 
na 

FORMA SLAVICU
21. 12. 2020. – 21. 12. 2023. 

Prošle su tri godine od kada te nema među 
nama. 

S ljubavlju i tugom prisjećamo te se i 
čuvamo uspomene na tebe. 

Počivaj u miru Božjem. 

Tvoji najmiliji

Tužno sjećanje

na moje voljene roditelje

STJEPAN PANIAN
2003.-2024.

MARICA PANIAN
2019.-2024

Vaš sin Željko

 STJEPAN BUHIN 
09.03.2013. - 09.03.2024.

Po dobroti te pamtimo, s ljubavlju 
spominjemo a u srcima nosimo.

Nema zaborava, ostaju ljubav, sjećanja i 
molitva.

Tvoji najmiliji: supruga, kćer, sin i snaha

Otišao je da nam pripravi mjesto, naš dragi

RAFAEL JAGAČ
29.10.1936. – 01.02.2024.

Želimo od srca zahvaliti rodbini, kumovima, 
susjedima, prijateljima i svim dragim 

ljudima koji su bili uz nas.
Izrazili nam usmenu i pismenu sućut, 

cvijećem okitili grob, te s nama zajedno 
u molitvi sa vlč. Franjom Biškupom 

dostojanstveno ispratili našeg Rafeka na vječni počinak.
Posebna zahvala članovima DVD-a Dugo Selo.

Počivao u miru Božjem !

Supruga Milka i sinovi sa obiteljima



Najstariji sportski kolektiv s područja Dugog 
Sela, NK Dugo Selo koji je u 2023. proslavio 
sto godina, u klupskim prostorijama održao 
je u četvrtak navečer pod predsjedanjem 
Stjepana Valjka održao je izvanrednu izvje-
štajnu skupštinu, na kojoj su sve odluke done-
sene jednoglasno. Razlog sazivanja izvanred-
ne izvještajne skupštine bilo je usklađenje 
Statuta s novim Zakonom o sportu. 
Tim promjenama odlučeno je kako će Izvršni 
odbor Nogometnog kluba u narednom raz-
doblju imati pet članova. Uz predsjednika 
Damira Fintića u novom sazivu Izvršnog odbo-
ra bit će Ivan Slišković, Marijo Gostin, Matko 
Bunčić i Danijel Hrković. 
Gostovanjem Dinama proslavljeno 100 godina
Centralno događanje prošlogodišnje proslave 
100 godina kluba bilo je gostovanje zagrebač-
kog Dinama, koji je u lipnju pred više tisuća 
gledatelja slavio s minimalnih 1:0. 
-Prošle sezone smo osvojili šesto mjesto 
čime smo bili zadovoljni, dok smo ove jeseni 
malo podbacili zbog čega je nakon četvrtog 
kola došlo do razlaza s trenerom Tihomirom 
Šepercom, kojeg je naslijedio Sejad Halilović. 
Na kraju smo došli do 13. mjesta i 15 osvoje-
nih bodova. Nažalost, tu je došlo i do proble-
ma unutar Uprave, gdje su pojedinci bili neza-
dovoljni radom trenera- kazao je predsjednik 
Damir Fintić, koji se zahvalio Gradu i Sportskoj 
zajednici na svekolikoj podršci. 
-Već tradicionalno održavamo i naš 
Memorijalni turnir Siniša Hodžić koji je postao 
i turističkom manifestacijom, jer u Dugo Selo 
dolaze roditelji i djeca iz cijele Hrvatske i 
inozemstva- naglasio je Fintić, koji je naročito 
zadovoljan radom Škole nogometa. 
-Tu smo napravili iskorak na svim poljima. 
Trenutno je voditelj Škole nogometa Tihomir 
Šeperac koji nadzire rad cijele škole. Naša je 
škola na ovim prostorima postala lider i to 

nas raduje- istaknuo je predsjednik Dugog 
Sela Damir Fintić pod čijim je vodstvom klub 
postao nikad stabilnijim. 

Seniori traže mirnu luku, 
mladež očekuju brojni 
turniri 
Glede ciljeva za 2024. predsjednik Fintić 
naveo je kako je cilj seniorske momčadi što 
prije uploviti u mirnu luku
-Mi smo u punom zamahu glede seniorske 
ekipe koja se priprema za početak prvenstva. 
Ostanak u ligi je cilj i zbog toga trebamo što 
prije pobjeći iz ove opasne zone u kojoj smo 
se našli- naglasio je Fintić i naveo kako mlađe 
kategorije tijekom cijele godine očekuju brojni 
nastupi na turnirima kod prijateljskih klubova. 

Brojne riječi pohvala 
Rad kluba u svojim su istupima pohvalili pred-
sjednik Zajednice sportskih udruga Zvonko 
Kaleb koji je klubu poželio puno uspjeha u 
narednom periodu. 
-Uvijek se može bolje, a ja vam to od srca 
želim- poručio je Kaleb. 

Ispred Nogometnog saveza 
Zagrebačke županije čestitke 
Nogometnom klubu uputio je 
Dalibor Meić uz kojega je ispred 
Nogometnog saveza Velike 
Gorice skupštini nazočio Mario 
Karapandžić. 
-Imate puno djece i ona su 
budućnost. Uz agilnog i vrijed-
nog predsjednika Fintića i nje-
gove suradnike vjerujem kako će 
te nastaviti rasti i dalje- istaknuo 
je Meić. 
Ponosan svime što se u posljed-
nje vrijeme događa oko kluba je 

gradonačelnik Nenad Panian. 
-Sada kada ovdje dođete ugodno vam je. 
Ovdje se radi, kao i u cijeloj našoj Sportskoj 
zajednici. Obljetnica za 100 godina obvezu-
je nas za dalje - zaključio je gradonačelnik 
Panian. 

Klub se na ovoj skupštini zahvalio svim medi-
jima s kojima je posljednjih godina imao 
suradnju i medijsko praćenje. Tim povodom 
NK Dugo Selo i njegov predsjednik Damir 
Fintić uručili su zahvalnice Dugoselskoj kro-
nici, Slaveku Konopljaku (Sportske novosti), 
Borivoju Zimonji (Zabavni radio) i potpisniku 
ovih redaka. (IĐ)

NK DUGO SELO PONOSNO ZAKORAČIO U DRUGO STOLJEĆE

Četvrtoligaš iz Rugvice, NK Rugvica Sava održala je 20. siječnja 
izbornu skupštinu na kojoj je za novog predsjednika izabran Ivica 
Kolar. Na čelnom mjestu Kolar je naslijedio Ivana Cepetića, koji je 
klub vodio od srpnja 2022. godine.

U tom periodu uz pomoć suradnika uspio je oformiti školu nogometa 
s više od 130 polaznika, dok je seniorska momčad ove jeseni stigla do 
trećeg mjesta 4. NL. Novoizabrani predsjednik vjeruje kako će klub 
nastaviti s daljnjim prosperitetom i u vremenu koje dolazi.
-Ja ću pokušati voditi klub u onom smjeru u kojem smo se dogovorili. 
Orijentacija će nam i dalje biti na školi nogometa, a seniori su ogledalo 
našeg kluba. Želja je da još više pažnje posvetimo školi nogometa koja 
nam je sve brojnija i u kojoj se sve kvalitetnije radi- kazao je Kolar, 
koji vjeruje kako će seniorska momčad zadržati poziciju prvi vrhu 
četvrtoligaškog poretka.
Uz Kolara u novi Izvršni odbor koji novom odlukom čini pet članova 
izabrani su; Haris Hadžić, Damir Strinavić, Željko Stuparić i Ivan Munić, 
dok Nadzorni odbor čine Ivica Munić, Ilija Gavran i Lucijan Dodig. (IĐ)

NK Rugvica Sava: Ivica Kolar novi predsjednik Kluba
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ATLETSKI KLUB „MARTIN DUGO SELO“ OVE GODINE 
OBILJEŽAVA 20. GODIŠNJICU

Marija Badrov proglašena najuspješnijom juniorkom 
u paraplivanju za 2023. godini

O uspjesima članica i članova na brojnim utr-
kama Atletski klub „Martin Dugo Selo“ nas re-
dovito izvještava tijekom godine dok dugosel-
ska javnost s velikim simpatijama prati njihov 
rad, a ove godine Klub će obilježiti i svoju 20. 
godinu postojanja.

„Građani i grad Dugo Selo zaista mogu biti 
ponosni na vaš cjelokupni rad, entuzijazam, 
uspjehe i nagrade – i sve to pod imenom Du-
gog Sela i našeg Martina. Vaša brojnost da-
nas, svih generacija, pokazuje da atletika ima 
budućnost u našem gradu. Sport je to velikih 
odricanja, a nagrada je krajnji rezultat koji se 
postigne. Zaista vam zahvaljujem na vašem 
trudu i radu. Sve što se izdvaja za sport iz 
gradskog proračuna, pogotovo za ovako do-
bar Klub, doista nitko nema ništa za reći, osim 
riječi hvale“, poručio je na sinoćnjoj skupštini 
Atletskog kluba gradonačelnik Nenad Panian, 
a riječi potpore uputio je i predsjednik Zajed-
nice športskih udruga grada Dugog Sela Zvon-
ko Kaleb, zajedno s tajnikom Franjom Konči-
ćem.

Kako se moglo čuti na skupštini koju je vodio 
predsjednik Vlado Šindler – Klub ima 45 člani-
ca i članova, od toga 27-ero odnosno više od 
polovine je licencirano pri HAS-u. Prošle godi-
ne osvojili su ukupno 49 postolja (20 prvih, 17 
drugih i 12 trećih mjesta) što je povećanje u 
odnosu na prethodnu godinu kad je osvojeno 
41 postolje. U punu funkciju je stavljena ko-
ordinatorica natjecanja („sportski direktor“) 
kako po pitanju planiranja sudjelovanja na 
utrkama, tako i po pitanju analize sudjelova-
nja i mjera za poboljšanje, što se odrazilo na 
puno bolji plasman kluba u odnosu na godinu 
dana ranije. U ukupnom plasmanu lige klub je 
osvojio 3. mjesto (žene 2., a muškarci 3. mje-
sto) od 55 klubova, dok je u odnosu na 2022. 
ostvareno 9. mjesto. Osim u ekipnom natje-
canju postignuti su izvrsni rezultati i u pojedi-
načnoj konkurenciji Iva Lednički osvojila je 3. 
mjesto od ukupno 200 natjecateljica, a Dinko 
Jakovljević ukupno 5. mjesto u konkurenciji 
preko 400 natjecatelja, dok su ostale članice i 
članovi završili na jednoj od prve tri pozicije u 
svojim dobnim skupinama. Ovo je dosada naj-
bolji ekipni plasman kluba u ligaškom natjeca-
nju uopće kao i pojedinačni plasmani u obje 
konkurencije. Od ostalih rezultata potrebno 
je istaknuti i 1. mjesto drugu godinu za redom 
Tomislava Poljaka na Svjetskoj Back Yard utrci 
u Našicama, 3. mjesto Maria Šiftara na ultra-
maratonu Zagreb-Vukovar i 2. mjesto muške 
ekipe (Poljak, Pintar, Jakovljević) na Prvenstvu 
Hrvatske u 6-satnom trčanju što predstavlja tri 
godine za redom osvajanje postolja. Član kluba 
Tomislav Poljak sudjelovao je kao reprezenta-
tivac RH na Svjetskom prvenstvu u 24-satnom 
trčanju koje je početkom prosinca održano na 

Tajvanu s respektabilnim rezultatom od pretr-
čanih 203 kilometara. Rezultatima na utrkama 
i ukupnom plasmanu u 1. Hrvatskoj cestov-
noj ligi kao i uspjesima na ostalim utrkama u 
poretku svih klubova na razini ASH osvojeno 
44. mjesto od 96 klubova što je napredak za 9 
mjesta u odnosu na prošlu godinu i „prelazak 
u gornji dom“.

Prošlu godinu obilježila je i uspješna organiza-
cija jubilarnog 10. Martinskog polumaratona u 
kojem je sudjelovalo 254 sudionika svih uzra-
sta, 74 na polumaratonu, 110 na utrci „građa-
na“ i 70 na dječjim utrkama. Lani je održana i 
redovna ljetna liga pod nazivom „Martin breg 
trk“ te je započela zimska Cultliga. Klub je bio 
i sudionik manifestacije „Dugoselski piknik“ s 
organizacijom dječje utrke i utrke „Pivska mi-
lja“, a na samu Novu godinu održan je Novogo-
dišnji zvrk kroz Dugo Selo.

Ovogodišnji program rada ne odstupa od proš-
logodišnjeg – kako u natjecateljskom dijelu, 

Dugoselka Marija Badrov, sjajna paraplivačica 
i članica PK Natator, proglašena je najuspješ-
nijom juniorkom u 2023. u izboru Hrvatskog 
paraplivačkog saveza.

Njeni treneri su Ivan Perzel i Dubravka Deka-
nić, a zahvala ide i cijelom stručnom timu i obi-
telji. Također, upravo je završilo PH i Marija je 
državna prvakinja.

Inače, Badrov je višestruka državna prvakinja 
u kategoriji S9/SB9 i SM9. U 2023.je uspješno 
sudjelovala na natjecanju WPS svjetske serije.

Podsjećamo, ovo sportsko priznanje samo je 
jedno u nizu – 2021. Hrvatski paraolimpijski 
odbor proglasio ju je najuspješnijom mladom 
sportašicom. Također, dobitinica je i Godišnje 
nagrade Grada Dugog Sela za iznimna posti-
gnuća u sportu. Danas je učenica sportske gi-

tako i u organizacijskom. U planu je sudjelo-
vanje u utrkama 1. Hrvatske atletske cestovne 
lige, trail ligi, organizacija Martinskog poluma-
ratona, ljetne lige trčanja za članstvo i građa-
ne, kao i obilježavanje klupskog jubileja. I dalje 
će se raditi na povećanju članstva, promociji 
trčanja općenito, sve kroz klupski rad te u su-
radnji s Gradom Dugim Selom, TZ Dugo Selo i 
ostalim ustanovama. Nastojat će se omogućiti 
angažiranje osposobljenog trenera/voditelja 
atletike kako bi se pokrenula Škola trčanja za 
sve zainteresirane.

U nastavku skupštine članovi AK Martin Dugo 
Selo donijeli su novi Statut kojeg je bilo po-
trebno uskladiti s novim Zakonom o sportu. 
Visina članarine ostala je nepromijenjena – 
natjecateljska 30 eura, nenatjecateljska 15 
eura, te povlaštena (za studente, srednjoškol-
ce, umirovljenike) 5 eura. Na kraju skupštine 
članovi su upoznati s dorađenim funkcijama 
klupske aplikacije koju svi članovi već koriste 
unatrag godinu dana.   I.G.O.

mnazije i svoje obveze odlično koordinira s na-
pornim treninzima. Plivanje je ono što ona voli 
i u čemu uživa stoga možemo očekivati nove, 
velike rezultate mlade Dugoselke pa i one, za 
svakog sportaša posebne, olimpijske.amš
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U Rugvici je 10 veljače održan M-2 Open, 
međunarodni taekwondo turnir za 
kadete i juniore. Turnir  je organiziro 

Taekwondo klub Rugvica, a ove godine doživio 
je svoje 21. izdanje. Kako nas je izvijestio 
predsjednik Taekwondo kluba Rugvica Darko 
Hrdan, turnir je okupio 453 natjecatelja iz pet 
zemlja: Hrvatske, BiH, Slovenije, Slovačke i 
Mađarske.
– Izuzetno mi je zadovoljstvo pozdraviti toliki 
broj natjecatelja. Na natjecanje se prijavilo 
više od 650 natjecatelja, međutim to ova 
dvorana ne može podnijeti. Ovo je maksimum 
koji možemo odraditi, rekao je Hrdan.
Hrdan je podsjetio kako se ovaj turnir 
godinama organizirao u Vrbovcu te izrazio 
zadovoljstvo što je posljednjih nekoliko 
izdanja održano u domaćoj dvorani. Pritom se 
zahvalio Općini Rugvica i Zagrebačkoj županiji 
što ih podržava u nastojanjima da okupe što 
više djece za bavljenje sportom.
– Naše je geslo – jedno dijete više u dvorani 
je jedno dijete manje na ulici. Drago mi 
je da opet odgajamo nove generacije, a 
moram napomenuti da je kroz ovaj klub 
prošlo i mnogo hrvatskih taekwondo 
reprezentativaca. Ponosni smo da su potekli 
upravo iz ovog kluba.
Otvorenju je nazočila pročelnica Upravnog 
odjela za kulturu, sport, tehničku kulturu i 
civilno društvo Zagrebačke županije Jadranka 
Dujić Frlan koja je ovom prilikom čestitala na 
uspješnoj organizaciji.

– Zaista je važno promicati sport, a ovakva 
su događanja lijep primjer kako sport okuplja 
mlade ljude te kako kroz sport doživjeti razna 
druženja i sve što uz sportsko natjecanje 
ide, rekla je Dujić Frlan napomenuvši kako 
je Zagrebačka županija pokrovitelj brojnih 

sportskih događanja tijekom godine, a ove 
je godine iz proračuna za sport izdvojila 1,2 
milijuna eura.
Predsjednik Taekwondo saveza Zagrebačke 
županije Boris Makarun istaknuo je da je 
rugvički M-2 Open perjanica kada su u pitanju 
sportski turniri u Zagrebačkoj županiji.
– Ovaj turnir je jedan od značaja za Zagrebačku 
županiju, a organizira ga klub koji svake 

Održan 21.Međunarodni taekwondo turnir M-2 u Rugvici: 

VIŠE OD 450 NATJECATELJA BORILO SE ZA MEDALJE

Četiri medalje za KK Brckovljani na 34.Karate 
kupu Mladosti 
Karate kup Mladosti održan je 10. veljače u 
Ivanić Gradu. Na natjecanju je sudjelovalo 
oko 500 natjecatelja iz 52 karate kluba iz cijele 
Hrvatske. Karate kluba Brckovljani predstavlja-
lo je 6 članova. Nekima od njih ovo je bio prvi 
nastup na službenom natjecanju.
Natjecatelji koji su predstavljali karate klub 
Brckovljani su: Kristijan Savić, Ivan Halužan, 
Borna Gregurić, Ivano Valent, Mia Orešković i 
Rita Golubić.
Medalje su osvojili: Rita Golubić – 1. mje-
sto kate A kategorija učenice 10 godina, Mia 
Orešković – 3. mjesto kate B kategorija uče-
nice 10 godina, Ivano Valent – 3. mjesto kate 
B kategorija mini učenici 9 godina i  Borna 
Gregurić – 3. mjesto kate B kategorija cicibani 
8 godina

U Sisku osvojene 4 medalje na 11. Tigar kup 
Igor Malek
Tigar kup Igor Malek održan 17. veljače okupio 
je 39 karate klubova s 398 prijavljenih natjeca-
telja. Karate klub Brckovljani predstavljalo je 7 
članova koji su osvojili ukupno 4 odličja.
Vrlo uspješan nastup imala je Diana Đapa koja 
je u kategoriji mini učenice kate B odlično 
odradila sve nastupe do finala te u konačnici 
osvaja 2. mjesto.
Noa Borjan je u kategoriji učenici kate A osvo-
jio 3. mjesto, dok je Rita Golubić osvojila 3. 
mjesto u kategoriji učenice kate A, te 3. mjesto 
u kategoriji starije učenice kate A.
Dobar nastup odradile su i Leona Sraka i Mia 
Kažek koje su u borbi za 3. mjesto ipak ostale 
bez brončanih medalja.
Karate klub Brckovljani predstavljale su još 
Luna Dojčinović i Lucija Ferenček.

Karate klub Brckovljani u berbi odličja

sportskih događanja tijekom godine, a ove godine ima jako dobre rezultate i natjecatelje 
koji su članovi reprezentacije Hrvatske (…) 
Taekwondo je jedan od vodećih sportova u 
Zagrebačkoj županiji, djeca vole ovaj sport i 
vrlo ga rado treniraju.
Naposljetku, čestitkama na uspješnoj 
realizaciji još jednog M-2 turnira u Rugvici 
pridružio se i načelnik Općine Mato Čičak.
– Taekwondo klub Rugvica jedan je od kluba 
koji ostvaruju najbolje rezultate u našoj 
Zajednici sportskih udruga. Maksimalno ih 
podupiremo i nastavit ćemo to raditi i dalje. 
Ovakve manifestacije dokaz su koliko oni 
kvalitetno rade – rekao je Čičak.IĐ
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